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EVROFON TUDI PRI NAS
Štafeta evropske pešpoti je bila tudi v Pomurju. Njen nosilec 
pri nas je bil avtor fo tografij Lado Klar, na njegovih posnetk
ih pa je razvidno, kako so jo  prevzeli na meji med Slovenijo in 
Madžarsko .
Dogajalo se je na Hodošu, na mejnem prehodu pa so v vetru 
plapolale tr i zastave: slovenska, madžarska in zastava 
Evropske zveze.
Evrofon je od madžarskega nosilca prevzel Franc Donša, 
predsednik planinskega društva Mura.
K slovesnemu trenutku je pripomogla godba na pihala iz 
Monoštra, ki je zaigrala na naši strani meje, o čemer priča oz
načba na tabli z dobrodošlico.
Brhke mažoretke iz sosednje Madžarske so pritegnile mar
sikatero oko tako z nastopom kot atraktivnim nastopom v 
živordečih uniformah .

Evropohod 2001 je  simbolna akcija Evropske popotniške 
zveze z namenom, združiti pohodnike po pešpoteh Evrope 
proti Strasburgu, in s tem vzpodbuditi k miru in sožitju med 
narodi. Med tridesetim i državami, po katerih so popotniki 
nosili evrofon -  magnetofon v podobi popotne palice, na 
katero v vsaki državi posnamejo zvočni zapis kulturne in nar
avne značilnosti dežele, je bila tudi Slovenija. V naši državi je 
tekel evropohod od mejnega prehoda Hodoš po evropski 
pešpoti E7 do Mačkovca, kjer je stičišče evropske pešpoti z E6, 
od tam pa naprej do mejnega prehoda Radlje.

Vmes je pohodnike pot vodila tudi skozi Mestno občino 
Murska Sobota, in sicer skozi Rakičan, saj so šli mimo 
Büzenskega mlina, kjer je bil krajši program in počitek po
hodnikov. Pozdravila jih  je Darja Pintarič tudi v imenu odsot
nega župana. Na evrofon so bili posneti pozdravi in pred
stavitev mestne občine.

Glasilo SOBOŠKE NOVINE 
izdaja MESTNI SVET 

Ustanovitelj je  MESTNA 
OBČINA MURSKA SOBOTA, 

Kardoševa ulica 2, 9000 
Murska Sobota 

Izdajateljski odbor: 
Anton SLAVIC, Ernest 
EBENŠPANGER, Draga 

BRATKOVIČ, Jožef RECEK, 
Darko RUDAŠ, Drago,ŠIFTAR. 

Franc ZVER, Vili ŽIŽEK in 
Franc WEINDORFER

Odgovorna urednica: 
Brigita BAVČAR 

Jezikovni pregled: 
Matija ŽIŽEK 

Naslovnica: Jože DENKO

Grafična priprava in tisk: 
TISKARNA KLAR Murska 

Sobota
Naklada: 7000 izvodov 

Soboške novine prejemajo 
gospodinjstva v mestni občini 

brezplačno.

Gradnja Pokrajinske in študijske knjižnice v središču mesta 
vidno raste, saj izvajalci del celo prehitevajo pogodbene roke. 
Če bi se tako odzivali tudi župani tistih občin na območju Po
murja, iz katerih prebivalci prihajajo na izposojo knjig, tudi 
oprema novega hrama kulture ne bi smela biti problem. To, 
da bi bila osrednja madžarska knjižnica v Lendavi, pa skoraj
da ni mogoče. Ne moreš biti osrednji, če nisi v središču, in v 
tej pokrajini, v kateri živijo Madžari tudi na Goričkem ter med 
nami, vemo, da je Murska Sobota regijsko središče, čeprav še 
vedno ni političnega dogovora o regijah.
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Posebni vlak in slovestnost
elezniška povezava med Slovenijo in Madžarsko je vz
postavljena, in tudi v Murski Soboti s e  je 15. maja us
tavil posebni vlak z izbranimi potniki. Med tistim i, ki so 

vstop i l i  vanj, je bil predsednik vlade dr. Janez Drnovšek s 
spremstvom. Napovedane drža-vne nepokorščine Sobočanov 
ni bilo, pa tud i župana mestne občine Murska Sobota ne. 
Smo pa Antonu Slavicu pozorno prisluhnili , ko je govori l o 
njej in vloženih tožbah, v odgovoru na vprašanje dopisnika za 
24-UR POP TV ob podpisu protokola o ureditvi medsebojnih 
razmerij pri izgradnjizunaj nivojskega križanja državne ceste 
z železniško progo. Protokol sta m inister za promet Jakob 
Presečnik in župan A n ton  Slavic podpisala v ponedeljek 
pozno popoldne, ko se  je državna delegacija vračala z dogov
ora s hrvaškim vodstvom o aktualn ih prometnih, predvsem 
cestnih povezavah. Po zagotovilu Antona Šajna, pristojnega 
državnega sekretarja v ministrstvu za promet, bo odsek avto
ceste med Vučjo vasjo in Beltinci zgrajen do konca prihod
njega leta, še pred pomursko avtocesto pa bo zgrajena nave
zovalna cesta pri Murski Soboti. Z njo bodo odpravljene 
številne prometne težave, ki j ih  povzročajo tovorn jak i  po 
Cankarjevi ulici, Panonski cesti in tud i drugod, nenazadnje na 
Lendavski cesti, za katero je idejni projekt za izven nivojsko 
križanje že izdelan, soboška občina je končala s postopki za 
pridobitev lokacijskega načrta, ki je v pripravi. Če bo šlo po 
podpisanem protokolu, se bo gra-dnja podvoza pričela v za
četku naslednjega leta, izvedba in zaključek, poldrugo m i l
ja rde  vredne investic ije, pa je  odvisna od f inančn ih  
zmogljivosti  in p r io r i te t državnega ter občinskega proračuna. 
Upajmo le, da podpis pro toko la  v uradu župana mestne 
občine t ik  pred vožnjo prvega vlaka na Madžarsko ni bil le 
simbolično dejanje, saj bodo prometni zastoji pred spuščeni
mi zapornicami v Murski Soboti kmalu naša resničnost.

Premier dr. Janez Drnovšek s spremstvom na železniški postaji v 
Murski Soboti

Na mednarodni železniški postaji Hodoš sta trak nove pridobitve 
prve železniške povezave med Slovenijo in Madžarsko prerezala 

predsednika obeh vlad: dr. Janez Drnovšek in Viktor Orban

UREDNIŠKI KOMENTAR
a jo  im am o. Prvo železniško povezavo z 
Madžarsko in  po tride se tih  le tih  tu d i novo  
železniško progo v Sloveniji. Pravijo, da je  na j

sodobnejša in  zares je , 25 m ilija rd  vredna investicija. 
Pomenila na j b i vez m ed lju d m i , čeprav go ričko  
pokra jino  razpolavlja. Da je  aktualna, in da s i naši 
ljud je že lijo  p o to va ti z  vlakom, pa p o trju je  popolna  
zasedba tradicionalnega Vestnikovega vlaka, k i je  po 
novi p ro g i zapeljal do Blatnega jezera.

Zanim ivo se je  bilo na posebnem vlaku po pe lja ti že 
do Hodoša, pa ne le zarad i e litne  družbe na jv iš jih  
predstavnikov slovenske ob lasti in gospodarstva, k i so 
se p ripe lja li iz Ljubljane, na posta ji v M urski Soboti pa 
je  vstop il na vlak dr. Janez Drnovšek s spremstvom.

Po pro toko lu  b i sicer m ora l v Dankovcih, pa je  ver
ižno trčenje sprem enilo scenarij, in tako smo ga im e li 
priložnost v id e ti tu d i na naši železniški postaji. Ker si 
jo  je  tud i ogledal, bo morda to dobrodošla iztočnica 
za n jeno posodob itev  in  bo v bodoče vsaj malo  
podobna m ednarodni na Hodošu, k i je  bila prizorišče  
slavja.

Že dolgo v naši odm aknjen i po kra jin i nismo im e li 
tako pom em bnih gostov k o t ob tokratnem  odprtju

m ednarodne železniške povezave ozirom a petem  
koridorju  ko t j i  pravijo. Posebej všečen je  b il ob te j 
p rilo ž n o s ti m adžarski predsednik vlade V ik to r 
Orban, k i je  slavnostn i nagovor priče l z anekdoto, 
ves čas nastopa tem peram entnih fo lk lo rn ih  plesal
cev, k i so skoraj razm ajali oder, pa si je  dajal tak t ob 
živahn i glasbi.

Ž ivahno je  bilo tu d i kasneje, pod šotorom, s postaje 
pa sta po slavju odpeljala vlaka iz obeh smeri: Ljub l
jane  in Budimpešte. Na povratku je  bilo na posebnem  
vlaku m anj potnikov, ko t v smeri iz Murske Sobote na 
Hodoš. Železnih kon jičkov pa je  b ilo  že tok ra t pred  
spuščenim i zaporn icam i preveč. Se več pa j ih  bo, ko 
ne bo pe lja l le posebni, ampak bodo tod voz ili š tev il
n i to v o rn i vlaki. Na posebnem je  b ilo  p rije tno , 
vsekakor pa udobneje k o t na G orički Mariški, k i je  
zadn jič  pelja la na Goričko in  z  njega daljnega leta 
1967. Bo znani pregovor o njej, da jo  je  "Horti M ikloš 
napravo, Pišta Toth pa zapravo, zdaj dopolnjen na 
račun župana A n ion  Slavica, k i j e n i  stavo."

Brigita BAVČAR

Foto: Geza GRABAR

3



številka 24

Sprejet zazidalni načrt ožjega mestnega središča
a 24. seji mestnega 
sveta je bila med 17. 
točkami dnevnega 

reda vsebinska peta, ki se je 
nanašala na dopolnitve zazidal
nega načrta za ožje mestno 
središče. Razvnela je strasti 
Sobočanov med mestnimi svet
niki, ki se zavedajo, da gre za 
dolgoročen poseg v mestno 
jedro in je zato pomembno 
vedeti, kako dolgo bo na tej 
lokaciji ostala avtobusna posta
ja, pa tudi, ali bo upravna enota 
pri izdaji dovoljenja upoštevala 
sprejeto na mestnem svetu in 
predloge pristojnega odbora za 
urbanizem. Tega že drugi man
dat vodi Drago Šiftar, pozorno 
pa smo prisluhnili tako Nadji 
Ivanc Miloševič kot Ivanu Obalu 
in Vladimiru Goldinskiju in 
Janezu Štotlu ter ostalim svet
nikom, ki so razpravljali pred 
drugim branjem in sprejetjem 
odloka.

Po uvodni razlagi svetovalca 
župana za investicije Antona 
Štihca iz mestne uprave in 
Tomaža Lazarja iz Družbe za 
načrtovanje in inženiring, ki je 
izdelala zazidalni načrt, je bil 
odlok s 23 glasovi za in 3 proti, 
sprejet. Iz njegovega prvega 
ostalih členov pa povzemamo, 
da se »s tem odlokom sprejme
jo spremembe in dopolnitve 
zazidalnega načrta za ožje 
mestno središče Murske Sobote 
med Kocljevo, Slomškovo in 
Slovensko ulico ter Trgom 
zmage«.

Na tem območju je predvide
na dopolnitev obstoječih de
javnosti in zgraditev objektov, 
namenjenih kulturnim,
poslovnim, trgovskim, hotel
skim ter stanovanjskim površi
nam. Predvidene so naslednje 
gradnje in ureditve:

Območje za hotelom Zvezda 
bo v soglasju z Zavodom za 
varstvo naravne in kulturne 
dediščine Maribor in s predvi
deno novo prometno ureditvijo 
Slovenske ulice imelo razširjen 
pločnik pred objektom ter ure
jenim (prvotnim) vhodom v ob

jekt. Za hotelom je načrtovana 
gradnja javnega podzemnega 
parkirišča, v pritličju nad 
garažo pa bo parkovna površi
na.

Za Blagovnico je predvidena 
gradnja niza pritličnih 
poslovno trgovskih objektov, v 
kleti pa javno podzemno 
parkirišče z uvozom s 
Slovenske ulice, za kar bo 
potrebno porušiti objekt med 
dvoriščem hotela Zvezda in 
Blagovnice.

Ob obstoječem kulturnem 
centru bosta zgrajena dva nova 
objekta: pokrajinska in študijs
ka knjižnica ter glasbena šola. 
Predvidena je tudi prenova Ga
lerije Murska Sobota in sicer s 
prezidavo in delno nadzidavo.

Med objektom nove pokra
jinske in študijske knjižnice ter 
Kocljevo ulico je predvidena 
gradnja poslovno - stanovan
jskega objekta, ob vzhodni 
strani pa znotraj tega objekta 
tudi že omenjena novogradnja 
glasbene šole.

Pod kleteni poslovno stano
vanjski kompleks na jugoza
hodnem robu območja bo na
menjen poslovno - trgovsko - 
turistični (zabaviščni) ponudbi, 
pešpot pa bo omogočala 
povezavo med Zvezno in 
Cankarjevo ulico. V delu med 
novim krožiščem med 
Slomškovo in Kocljevo ulico do 
območja jugozahodno od ob
jekta Blagovnice bo Zvezna 
ulica namenjena izključno 
pešcem in kolesarjem, tam kjer 
so zdaj objekti med Blagovnico 
in Galerijo ter Zvezno ulico pa 
bo zelenica.

Na dvorišču hotela Diana je 
predvidena izgradnja
podzemne garaže, namenjene 
jeklenim konjičkom hotelskih 
gostov. V pritličju bo niz 
poslovno-trgovskih objektov, 
na trgu pred njimi pa je predv
idena obnova termalne vrtine.

Stanovanjski blok znan kot 
železničarski, je predviden za 
rušenje, čeprav je svetnik Ivan 
Obal v razpravi predlagal, da bi 
ga vključil i v preureditev.

Pritličje nadomestnega objekta 
bo namenjeno javnim mestnim 
funkcijam, v nadstropjih pa 
bodo nadomestni stanovanjski 
prostori.

V prvi fazi izvajanja zazidal
nega načrta ostaja avtobusna 
postaja v centru, v končni fazi 
predvideva zazidalni načrt 
njeno preselitev.

Predvidena je tudi nadzidava 
tržnice, na ulici severno od nje 
pa montažnih nadsteršnic, ki 
bodo služile za razširitev 
gostinskih lokalov in bodo 
izvedene po enotnem projektu. 
Vrzel med pošto in banko pa že 
zapolnjujejo z novogradnjo 
poštne enote.

O vsem zapisanem se lahko 
prepričate tudi na priloženi 
skici, ki je bila priložena gradi
vu za 24. sejo mestnega sveta.

Seveda vsebuje sprejeti odlok 
tudi idejne rešitve omrežja in
frastrukture/promet, kanal
izacija, vodovod, elektrika, 
zveze, javna razsvetljava, 
plinovod, odvoz komunalnih 
odpadkov ter ureditev po treh 
posameznih območjih
varovanja krajinskih značilnos
ti, izboljšanja bivalnega in de
lovnega okolja ter vodno
gospodarske ureditve.

ODLOKI IN 
PRIZNANJA TER 
VOLITVE IN 
IMENOVANJA

Na junijski seji mestnega 
sveta so bili sprejeti tudi drugi 
odloki: tako o nadomestilu za 
uporabo stavbnega zemljišča, 
ki ga je predstavil Drago Ružič, 
vodja režijskega obrata v mest
ni upravi. Pred tem pa sta bila v 
drugi obravnavi sprejeta tudi 
predloga sprememb in dopol
nitev statuta in pravilnika 
Mestne občine Murska Sobota.

Oglaševanje in plakatiranje v 
mestni občini je bilo v prvi 
obravnavi odloka (ki ga je 
predstavila Mira Toplak, komu
nalna inšpektorica v mestni up
ravi) predmet duhovite

razprave. V njej je bil predlog, 
da se prenosne ulične panoje 
spremeni v premične. Svetnik 
Janez Što tl pa se je, tako kot 
(potiho) avtorica tega poročila 
vprašal, zakaj morajo biti 
napisi na javnih in drugih 
vozilih le bočni in zadnji steni, 
ne pa tudi spredaj, kar določa 
17.člen. Tudi o komunalnih 
taksah bo še govora v drugi 
obravnavi, medtem ko so svet  
niki potrdili predlog Cvetke 
Čahuk Mandič, ki predseduje 
pristojni komisiji za podelitev 
priznaj Mestne občine za 
tekoče leto. Ta predlogov 
občanov ni prejela, zato se je 
odločila, da bo častni občan 
Mestne občine Murska Sobota 
postal letošnji dobitnik viktorja 
MIKI MUSTER, svetovno znani 
animator nepozabnega Trdonje 
in drugih junakov stripa in 
avtor spomenika Štefanu Ko
vaču.

Plakete oziroma zahvalne 
listine pa bodo ob letošnjem 
občinskem prazniku na 
proslavi, ki bo 13. junija, prejele 
tri šole: druga osnovna in os
novna šola s posebnim pro
gramom ter Srednja strojna in 
poklicna šola, k i je pred kratkim 
praznovala okrogli jubilej.

Med štirimi sklepi je bil kot 
prvi sprejet sklep o uvedbi sub
vencij za pospeševanje in 
razvoj kmetijstva, ki ga obelo
danjamo med uradnimi ob
javami. Svetniki so soglašali 
tudi z 12,5 odstotnim povišan
jem cen storitev oskrbe s pitno 
vodo. Pred 16 odstotnim 
povišanjem najemnin za grob
ne prostore pa so v razpravi 
opozorili, da pokopališče še 
vedno ni tlakovano in osvetl
jeno, da je mrliška vežica 
neprimerna za slovo od poko
jnih svojcev in imajo na 
podeželju boljše kot jo imamo v 
našem mestu, pa tudi, da vlaki 
motijo pogrebne obrede in bo 
zato potreben proti zvočni zid, 
ki bo omilil hrup na železnici.

Vse našteto jih ni motilo, da 
ne bi podali soglasja k imeno
vanju Mirka Šabjana, dolgolet
nega vršilca dolžnosti, za di
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rektorja javnega podjetja Ko
munala d.o.o., ki je tudi pristo
jen za pogrebništvo. Bolj kot o 
njem pa je v svoji predstavitvi 
govoril o vodovodu. Zagotovil 
pa, da bo poskrbel tudi za 
mesto počitka, ki ga je potreb
no razširiti za žarne pokope in 
urediti bolje kot je zdaj, saj so 
pripombe upravičene, vendar 
predolgo ni bil znan gospodar.

PO PREDLOGU PREDSEDU
JOČEGA V MESTNEM SVETU, 
RUDOLFA HORVATA, IMA 
DIREKTOR KOMUNALE 
MIRKO ŠABJAN NALOGO, DA 
V SOBOŠKIH NOVINAH 
SPROTI OBVEŠČA OBČANE O 
KAKOVOSTI PITNE VODE NA 
OBMOČJU MESTNE OBČINE 
MURSKA SOBOTA. O njej je 
bilo govora pred sprejetim 
povišanjem cen oskrbe s 
pitno vodo.

Svetniki so soglašali tudi z 
investicijami na področju 
zdravstvene dejavnosti na pri
marni ravni in tako bo 
Zdravstveni dom Murska Sobo
ta letos lahko nabavil u ltra
zvočni diagnostični aparat. 
Drugo leto bodo obnovili stre
ho reševalne postaje, v letu 
2003 pa kupili reševalno vozilo 
ter tri vozila za potrebe pa
tronažne službe ter zamenjali 
dotrajana okna na stavbi 
splošne ambulante, obnovili pa

tudi kurilnico. Vse v okviru 
Razvojnega načrta Mestne 
občine Murska Sobota za man
datno obdobje 2001-2004.

Sklep o dvigu cen odvajanja 
in čiščenja odpadnih in pa
davinskih voda po tolmačenju 
direktorja Mirka Šabjana ni bil 
potreben, zato so svetniki po
dali le soglasje.

Soglasje je za naslednji štir
iletni mandat dobila tudi 
sedanja ravnateljica Glasbene 
šole Murska Sobota, Erna 
Lukač.

V okviru imenovanj na 24. 
seji mestnega sveta so v svetu

javnih vzgojno-izobraževalnih 
zavodov v Murski Soboti pred
stavniki ustanovitelja:
-na Osnovni šoli I: Tibor Cigut, 
Jožef Recek in Aleksader Šeru
ga
-na Osnovni šoli II: Rudolf Hor
vat, Ana Svetec in Vlasta Tem
lin
- na Osnovni šoli l l I:lvan Karoli, 
Ivan Nerat in Marjan Vlaj 
-na Osnovni šoli IV: Marjeta 
Gerenčer, Nada Šiftar in Duša 
Škof
-na Osnovni šoli Bakovci: Boris 
Kovač, Ana Lukač in Andrej Ša
jnovič.

V svetu javnega vzgojno 
varstvenega zavoda Vrtec 
Murska Sobota: pa Draga 
Bratkovič, Štefan Kerčmar in 
Bernarda Ružič.

Predsedujoči Rudolf Horvat, 
podžupan, ki v odsotnosti žu
pana, po njegovem pooblastilu 
vodi mestno občino, ni dovolil 
replike strankarskemu kolegu 
Janezu Šotlu.

24. sejo mestnega sveta je 
sklenil s povabilom Nade 
Cvetko TÖROK na ogled gradnje 
mostu, ki jo je organiziral DARS 
in piknik pri Lukačovi kamešni
ci. Brigita BAVČAR

PREDLOGI IN POBUDE 
SVETNIKOV

Med predlogi in pobudami članov mestnega 
sveta na 24. seji mestnega sveta nismo preslišali 
tiste, ki jo je o zelenici ob Markišavski ulici in 
novem objektu ob njej podal Franc MEOLIC. Alojz 
SMODIŠ se je zavzemal za gradnjo kanalizacije in 
čistilne naprave v Bakovcih. Drako RUDAŠ je 
spomnil na obljubljeni romski zakon, ki ga državni 
zbor še vedno ni obravnaval in sprejel. Terezija 
GRUŠKOVNJAK pa je opominjala na neurejenost 
Fazanerije s podrtimi drevesi in kupi peska na 
trim  stezi ter razsulom, ki so ga za sabo pustili os
mošolci. Prav tako jo upravičeno motijo zaparki
rana cesta in pešpoti pri soboškem gradu ter 
potepuški psi, ki so jih prepeljali z Goričkega(?) na 
veterinarsko postajo, s katere so ušli in zdaj moti
jo  mir stanovalcev Murske Sobote, zanje pa nihče 
poskrbi.

Vladimir GOLDINSKIJ je ob dveh semaforjih, ki

omejujeta zavijanje na levo v Lendavski ulici, 
spomnil tudi na že večkrat omenjano potrebo po 
ureditvi ulice Štefana Kovača, ki je v prioriteti 
mestne četrti Center. Načrti zanjo so pripravljeni, 
ni pa sredstev za izvedbo, čeprav je ena najbolj 
pomembnih soboških prometnic in bi jo kazalo 
čim prej urediti. Kratkoročno tudi z začrtanjem 
širšega pasu tam, kjer so ob poslovnih stavbah 
avtomobili, ki onemogočajo dvosmerni promet.

Josip KELEMEN je sprejel opravičilo v Soboških 
novinah in predlagal, da si Murska Sobota poleg 
višješolskega študija pridobi status podružnice 
Univerze v Mariboru. Na eni naslednjih sej mest
nega sveta pa naj bi obravnavali tudi porazno 
stanje v gospodarstvu občine in regije. 0 njej in 
Murski Soboti kot središču je govorila Nadja 
IVANC MILOŠEVIČ, ki je izzvala reakcijo Janeza 
ŠTOTLA, ko je očitala, da vladajoča liberalna 
demokracija nima posluha za rešitev političnega 
vprašanja regij, čeprav so ključne za vstop v 
Evropsko unijo.
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PARTNERSTVO Z INGOLSTADTOM 
V SLIKI IN BESEDI NA MIBI 2001

Na letošnjem osrednjem bavarskem sejmu v Ingolstadtu je 
sodelovala tudi delegacija iz Murske Sobote. Vodil jo je župan 
Mestne občine Murska Sobota, ki je od nad župana Petra Schnella 
ob tej priložnosti prejel darilo, ki mu ga predal referent za kulturo 
Joseph Gutman

Na skupni fotografiji so ključni možje Ingolstadta in Murske 
Sobote, ki ju že leta veže partnerstvo, ki je pri posameznikih 
preraslo v prijateljstvo in osebna druženja

Zbrani za okroglo mizo so  prisluhnili tistemu, kar je o turistični 
ponudbi Pomurja povedal župan Anton Slavic. Med gosti v Nemčiji 
so bili tokrat tudi predstavniki term Lendava

Na sejemskem prostoru so pred soboškim štandom zaplesale 
folklorno odete Lastovke, potomke naših zdomcev, ki si spletajo 
gnezda v Nemčji

Foto: Walter SCHNEEW EIS

MURSKA TRANS V NOVIH PROSTORIH
V Obrtni ulici 28 v Murski Soboti je bila sredi maja 
slovesna o tvo ritev  poslovnih prostorov, okrepčeval
nice in prenočišč ter parkirnih prostorov za tovorna 
vozila Murska transport Branka Cipota.Trak sta pre
rezala njegov sin in župan mestne občine.
Za uvod so Prekmurke zapele Odo radosti, Branko 
Cipot pa se je zahvalil vsem, ki so mu ob 11. obletnici 
poslovanja podjetja omogočili novo pridobitev. Kro
no log ijo  podjetja je  prebrala Katja Farkaš, za 
popestritev pa sta poskrbeli Petra Cipot in Iva Roš. 
Med slavnostnim i govorn iki so se po vrstnem redu 
zvrstili Štefan Pavlinjek v imenu Območne obrtne

zbornice Murska Sobota, Emil Zelko kot predstavnik 
odbora območne gospodarske zbornice, Stanislav 
Kramberger pa je prišel pozdravit v imenu Obrtne 
zbornice Slovenije.
V svojem nagovoru je župan Mestne občine Murska 
Sobota svojemu nekdanjemu sodelavcu iz Avtorad
gone namenil posebej prijazne besede. Vsi pa so 
Branku Cipotu čestitali za hrabrost, da se je v teh časih 
lo til zahtevne več milijonske investicije.
Atrakcija je bil na slovesnosti ob otvoritv i novih pros
torov Murske Transport znani motorist Berden, ki je v 
nove prostore pripeljal ključ.

Brigita BAVČAR
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Priznanje GZ za Pomurje Branku Škafarju
Gospodarska zbornica Slovenije -  Območna gospo
darska zbornica za Pomurje, je  za izjemne gospo
darske in podjetniške dosežke tud i letos podelila 
posebna priznanja. Poleg Jožeta Hajdinjaka, direktorja 
zasebnega podjetja Hinco iz Lendave te r Borisa So
viča, direktorja Arconta-IP iz Gornje Radgone, je priz
nanje prejel tud i Branko Škafar, d irek to r mešane 
družbe Saubermacher & Komunala iz Murske Sobote. 
Kot je bilo navedeno v obrazložitvi, je Branko Škafar, 
d iplom ant VEKŠ-a (sedaj Ekonomsko-poslovne faku l
tete) v M ariboru, svojo poklicno pot začel v Po
murskem tisku. Leta 1991 seje zaposlil kot d irektor v 
novoustanovljenem podjetju Saubermacher & Komu
nala, ki je  specializirano za gospodarno ravnanje z 
odpadki: zmanjšanje količin, ločeno zbiranje, reciklaža 
ter odlaganje preostankov odpadkov.
Podjetje, ki je na tem področju vodilno v državi, je v 
zadnjem času veliko storilo tudi na osveščanju prebi
valcev, saj je izdalo številne lastne publikacije. Sled
njih, kakor tistih , ki so bili izdani v okviru Pomurskega 
ekološkega centra, je avtor Branko Škafar. Je pa tudi 
skrbnik obeh sistemov ceritfika tov kakovosti, ki si jih  
je pridobilo podjetje: leta 1995 ce rtifika t kakovosti 
ISO 9001, leta 1998 pa certifika t sistema ravnanja z 
okoljem ISO 14001.
Podjetje Saubermacher & Komunala je v letih 1998, 
1999 ter 2000 sodelovalo na razpisu Republike 
Slovenije za Poslovno odličnost. Prvi dve leti se je 
uvrst i lo v ožji izbor, leta 1999 pa je v kategori j i

storitvenih dejavnosti do 250 zaposlenih zbralo celo 
najvišje število točk. Gotovo ni odveč še podatek, da v 
podjetju posvečajo posebno skrb tudi vpeljavi celovite 
kakovosti s poudarkom na inovativnosti. To pa pride 
do izraza le v povezavi z znanjem in komunikacijo, 
zato se zaposleni nenehno izpopolnjujejo in izobražu
je jo ter s tem neposredno izražajo svoje mnenje, pred
loge in pripombe.
Branku Škafarju je vodilo za vodenje podjetja rek: 
Za življenja vredno okolje z najboljšimi sredstvi, up
oštevaje zahteve zakonodaje in strank.Član Društva za 
varstvo okolja in Slovenskega ekološkega gibanja pa 
aktivno sodeluje tudi v upravnem odboru Pomurskega 
društva za kakovost.

Dobitniki priznanj GZS-OGZ za Pomurje za leto 2000 (od leve): Boris Sovič, 
Branko Škafar ter Jože Hajdinjak

Geza GRABAR

TELESKOP NA TRIGLAVOVI STREHI
Astronomsko društvo 
Kmica ima teleskop, 
kakršnega ni vse od 
Murske Sobote do Ljubl
jane. Morda zato, ker je v 
teh časih lepše gledati v 
zvezde, ko t sprem ljati 
pritlehno dogajanje v na
jrevnejši slovenski pokraji
ni z najvišjim  številom 
občin, kar omogoča cen
tralizacijo na eni in občin
sko vrtičkarstvo na drugi 

strani. Voz gospodarstva pa v nasprotju v navzgor 
obrnjenim teleskopom drsi vedno bolj navzdol in tudi 
bo, dokler bodo nad splošnimi, v prid vseh, pre
vladovali zasebni interesi vplivnih posameznikov. Za
posleni v različnih službah , ki bi morali poskrbeti za 
razvoj, pa analizirajo stanje, namesto da bi ga spre
minjali na bolje.

Foto: Lado KLAR

Observatorij v Murski Soboti
Sobočani so ob dnevu mladosti dobili observatorij na Lendavski 
5a. Z novo pridobitvijo nas je na tiskovni konferenci v Po
murskem akademskem klubu seznanil dr. Mitja Slavinec, pod
predsednik regionalnega centra ZOTK, ki skrbi za izobraževanje 
mladih v PAC-u in je tudi predsednik astronomskega društva 
KMICA. Posredoval nam je tudi dokumentarni fotografiji he
likopterske dostave in namestitve kupole, ki je potekala v času 
podelitve priznanj najboljšim gospodarstvenikom Pomurja.
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PROGRAMI MESTNIH ČETRTI MURSKA 
SOBOTA V LETU 2001

a prio rite tne  programe Mestnih četr
t i Murska Sobota v le tu 2001 je  iz 
proračuna MO Murska Sobota na

menjenih 17,500.000,00 SIT. To je  v prim er
jav i s prejšnjim letom prib ližno za tre tjin o  
manjši znesek, kljub temu pa bodo sredstva 
kar najboljše izkoriščena. Predvsem so v 
prvem planu po nekaj le tih  zopet pločniki, 
katerih ured itev je  bila na stranskem tiru  
kar nekaj let zaradi urejevanja plinovoda v 
mestu Murska Sobota. Tako bodo ure jeni 
p ločn ik i v M ladinski, Aškerčevi, B orovn
jakovi in Lendavski ulici. Poleg pločnikov je 
pomembna investicija tud i ureditev kanal
izacije za gospodinjstva v Tišinski ulici, to  je 
za hiše, ki so na drugi strani kanala v smeri 
iz Murske Sobote. Poleg tega bodo uredili 
površine na Lendavski u lic i (ureditev igrišča, 
zelenic, posaditev drevja, postavitev klopi in 
košev). V program u je  tu d i so financiran je 
nekaterih investicij, in sicer parkirišča v Ko
cljevi 6 in 6/a te r ograje okrog igrišča pri lil. 
OŠ.

V letošnjem letu je bila pomembna 
otvoritev otroškega igrišča v Jakobovem 
naselju in čistilne akcije v mestu. (Fazaneri
ja in Lendavska-sever). Akcij so se udeležili 
predvsem učenci osnovnih in srednjih šol, 
katerim gre vsa zahvala, medtem ko je 
udeležba Sobočanov bila zelo nizka, kar bi 
radi pri naslednjih akcijah popravili in tako 
spodbudili zavest za čisto okolje. Sicer pa 
nekateri dokazujejo, da jim ni vseeno za 
okolje, predvsem je potrebno omeniti pre
bivalce Jakobovega naselja, ki so se sami or
ganizirali in počistili svoje naselje in del 
odvodnega kanala potoka Ledava.

POZIVAMO VSE OBČANE MESTA 
MURSKA SOBOTA, DA UREDIJO SVOJE 
ŽIVE MEJE IN DREVESA TAKO, DA NE BO 
MOTENA PREGLEDNOST KRIŽIŠČ IN 
IZHODOV IZ ULIC. KAKOR TUDI 
PREHODNOST PLOČNIKOV, TER DA 
SPOŠTUJEJO PREDPISE O PREPOVEDI 
HRUPA (OB NEDELAVNIKIH IN 
PRAZNIKIH).

Zoran HOBLAJ

Čistilna akcija na kanalu

Novo otroško igrišče

Lahko z gotovostjo trdimo, da je igra najpomembnejša v 
razvoju otroka in zatorej je o zdravem in vsestranskem razvo
ju podmladka treba nenehno razmišljati. Tako je tudi dalj 
časa tekel razgovor v soboških mestnih četrtih o otroškem 
igrišču, ki so ga 26. aprila, sicer v deževnem dnevu, predali 
svojemu namenu v Jakobovem naselju ob Kroški ulici. Prvo, 
podobno urejeno, igrišče je bilo pri soboškem gradu.
Tokratna investicija je veljala 13,5 milijonov tolarjev in sred
stva so bila zbrana s skupnimi močmi vseh mestnih četrti, 
kajti posamezna mestna četrt sama takšne investicije ne bi 
zmogla. In na ta način bodo v celem mestu postopoma ureje
na otroška igrišča, vseh naenkrat pa se žal ne da urediti. 
Nekatera uvožena igrala stanejo namreč tudi do dva milijona 
tolarjev.
Bogat kulturni program ob otvoritvi so izvedli šolarji OŠ II, 
slovesni nagovor pa je imel podžupan Mestne občine Murska 
Sobota, Rudi Horvat, ki je ob pomoči Helene Frumen prerezal 
trak ob vhodu na igrišče. Malčkom je namenjen vlakec, kakor 
tudi tobogan in kombinirano plezalo, tehtnica in vrtavka že 
nekoliko starejšim otrokom, na odbojkarskem in igrišču za 
mali nogomet bodo od časa do časa svoje sile preizkusili 
lahko tudi starejši.
Kot pravi Zoran Hoblaj, tajnik soboških mestnih četrti, je letos 
predvideno urejevanje igrišča med bloki na Lendavski, na 
vrsto pa pride še igrišče v Trstenjakovi ulici, kjer načrtujejo 
postavitev kolesarskega poligona za najmlajše. Sicer pa 
nenehno vzdrževanje obstoječih igrišč ni majhen organizaci
jski in finančni zalogaj.

Filip MATKO

Rezanje traku ob vhodu na igrišče

Zaigrali so tamburaši OŠ II M. Sobota
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OTVORITEV PRENOVLJENIH PROSTOROV 
MEDOBČINSKEGA DRUŠTVA SLEPIH IN 
SLABOVIDNIH MURSKA SOBOTA

Sredi maja je bila v Murski Soboti v ulici Arhitekta Novaka 4, v 
drugem nadstropju nekdanje kirurgije, otvoritev obnovljenih pros
torov medobčinskega društva slepih in slabovidnih. Njegov dolgolet
ni predsednik Anton Tonček Kos je na slovesnosti povedal, kako 
težko je bilo priti do obnovljenih prostorov društva, ki šteje 210 
članov. Čeprav niso vsi iz Mestne občine Murska Sobota, ta iz pro
računa namenja največ sredstev za tovrstno društveno dejavnost. 
Slavnostni govornik - župan Mestne občine Murska Sobota Anton 
Slavic je zato v svojem daljšem nagovoru izpostavil pozornost, ki bi 
jo invalidi morali biti deležni od lokalnih skupnosti. Ob tej 
priložnosti je župan predsedniku, ki je na dan otvoritve obnovljenih 
prostorov praznoval rojstni dan, vročil v kristalno kocko upodobljeni 
portal soboškega gradu. Anton Tonček Kos pa je ob 33 milijonski in
vesticiji opozoril na devet milijonov še odprtih postavk, ki jih bo 
potrebno pokriti.

Otvoritev obnovljenih društvenih prostorov medobčinskega društ
va slepih in slabovidnih Murska Sobota je popestril nastop Lucije Šif
tar s harmoniko in nastop Majde Slavinec, ki je interpretirala dve 
svoji pesmi. Posebej ganljiva je bila Ne marate me, ki je ni mogel 
preglasiti niti slavnostni rez traku in družabno srečanje z nazdrav
itvijo gostov in članov društva, pa tudi vročanje priznanj zaslužnim 
v soboški Zvezdi.

Brigita BAVČAR 
Foto: Lado KLAR in Filip MATKO

Svetlobni znak pred 
zdravstvenim domom v 
Murski Soboti je spet 
polomljen. Je razlog v 
nepravilni postavitvi ali 
nepozornosti voznikov rešil
nih in drugih vozil, se v 
občinskem glasilu sprašuje
mo zato, ker vemo, da je v 
zdravstvu sredstev premalo 
in bi jih zato radi prihranili 
za osnovno dejavnost ne pa 
za odpravljanje napak, 
kakršna je bila postavitev 
na nepravem mestu, saj bi 
lahko že metrski pomik ola
jšal vožnjo in tako znižal 
stroške popravil, voznikom 
pa olajšal vožnjo.

Poudarjeno označene 
kolesarske steze

Po vzoru nekaterih drugih slovenskih mest, so 
najbolj frekventne ter nevarne odseke kole
sarskih stez tudi v mestu Murska Sobota ter v 
njeni neposredni okolici delavci mariborskega 
podjetja Possehl - posebne gradnje, poudarili 
s posebno rdečo barvo.
Kot smo izvedeli, želijo s tem voznike v cest
nem prometu še bolj opozoriti na neposredno 
bližino kolesarskih stez, po drugi strani pa naj 
bi na ta način pločnike na prijaznejši način 
razmejili za kolesarje in pešce.
Nanosom posebne hrapave površine, ki je v 
bistvu kremenčev pesek, zlepljen s posebno 
rdečo lepljivo snovjo na asfalt, smo lahko že 
priča na pločniku avtobusnega postajališča 
pri III. soboški osemletki ter na pločniku in 
prehodu čez vozišče v križišču Cankarjeve ter 
Gregorčičeve ulice; del kolesarske steze ob 
Gederovski ulici v Černelavcih pa je samo po
barvan rdečo. Poudarjanje kolesarskih poti je 
poskusno.

Geza Grabar

Avtomobilska pločevina 
duši (tudi) soboški grad
V mestu Murska Sobota se vozniki jeklenih 
konjičkov srečujejo z enakim problemom, 
kakor njihovi kolegi v mnogo večjih mestih, 
pomanjkanjem parkirnih prostorov. Pravza
prav je to golo dejstvo, ki se ga ne bo dalo 
rešiti čez noč, tembolj, ker je avtomobilske 
pločevine vedno več, parkirnih prostorov pa 
ni mogoče širiti vsevprek.
Tako se že dogaja, da vozniki za parkiranje 
več ne izbirajo površin, zato avtomobil 
postavijo pač tam, kjer je še prostor. To je na
jbolj očitno v neposredni okolici zdravstvene
ga doma, saj so precej velika parkirišča v 
dopoldanskem času skoraj vedno v celoti za
polnjena.
Zato se zagovorniki spoštljivega odnosa do 
redkih kulturno-zgodovinskih spomenikov, ki 
jih premore mesto, upravičeno hudujejo nad 
vedno številčnejšo avtomobilsko pločevino 
pred soboškim gradom. Sprašujejo se, kdaj se 
grad s sicer lepo urejeno okolico, več ne bo 
dušil v prometnem kaosu in bodo imeli pešci 
ob gradu končno mir, kot si ga vsak park 
resnično tudi zasluži?
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VENCI V SPOMIN 
NA LETO 1945
Ob dnevu zmage, 9. maju, so veleposlanik Ruske 
federacije v Sloveniji, Tigran Karahanov, župan 
Mestne občine Murska Sobota, Anton Slavic in 
predstavniki ZB NOB Območni odbor Murska 
Sobota ter Društva slovensko-ruskega prijateljst
va položili vence na leta 1945 odkrit, 17 metrov 
visok spomenik skupnega boja in zmage jugoslo
vanskih in sovjetskih narodov na Trgu zmage v 
Murski Soboti, delo ruskega arhitekta Jurija 
Arončika.
Vence so položili tudi k grobnici rdečearmejcev 
na pokopališču. Član IO 00  ZB NOB Murska 
Sobota, Franjo Šonaja je na tej komemoraciji 
tako opisal dogodke, ki so se zgodili leta 1945: 
»Leto 1945 -  svetovna morija, poimenovana II. 
svetovna vojna se je približevala svojemu koncu. 
Zavezniške armade so od vzhoda in zahoda 
uničevale zadnje sile nacistično-fašističnega 
odpora. Od vzhoda je pritiskala in udejanjila 
vedno večje zmage Rdeča armada, takratna Sov
jetska zveza. Pri osvobajanju takratnega našega 
glavnega mesta, Beograda in pri forsiranju reke 
Donave med Apatinom in Batino (Skela), je z 
našo jugoslovansko armado sodelovala tudi 
Rdeča armada (tankovski in 75. strelski korpus iz 
sestave 57. armade, okrepljen s 73. gardijsko di
vizijo, imenovana tudi Stalingrajska). Vse te sile 
so bile iz sestave levega krila III. ukrajinske 
fronte, katera je svoje sile usmerila v srce raz

padajočega »Reicha« -  proti Gracu in Dunaju. Po 
vzpostavitvi mostiča pri Batini skeli in preboju 
Donave pred Szekesfehervarom, je bila odločena 
usoda Budimpešte ter istočasno II. nemške 
tankovske armade, dveh »SS« divizij in 3. 
madžarske pohotne armade. Njihov umik je bil 
zapovedan na utrjeno predalpsko fronto.
V tem času, v začetku aprila 1945, so enote 
Rdeče armade, ki so prodirale na zahod ob reki 
Dravi, na levem bregu reke Mure pomagale v 
dneh od 3. do 11. aprila 1945 osvoboditi ta del 
slovenske zemlje, naše Prekmurje.
Srditi boji med okupatorji in našimi osvoboditelji 
so se nadaljevali ves mesec april, vse tja do 15. 
maja. Ko so se enote Rdeče armade (iz sestava 
57. armade) na široki fronti premaknile k reki 
Muri in so poskušale že 5. aprila med vasjo Dok
ležovje in Bakovci prekoračiti reko Muro in vz
postaviti mostišče na desnem bregu, pa jim žal ni 
uspelo.
Osvobajanje Prekmurja in poskus vzpostavitve 
mostišča na Muri, je zahtevalo številne žrtve. 
Reka Mura je postala mrzla grobnica borcem in 
aktivistom našega narodnoosvobodilnega boja in 
stotinam rdečearmejcev. V teh zaključnih bojih je 
izkrvavel bataljon Rdeče armade.
Leta 1962 smo iz zemlje vzeli vse, kar ni odnesla 
divja reka Mura in posmrtne ostanke borcev 
Rdeče armade položili k večnemu počitku v skup
no grobnico na soboškem pokopališču. Tu počiva 
521 poimensko znanih in neznanih vojakov, 
podčastnikov in častnikov Rdeče armade, padlih 
v boju za uničenje nacističnih vojska in za osvo
boditev naše slovenske zemlje -  Prekmurja.«

Brigita PERHAVEC

Na soboškem pokopališču 9. maj 2001, župan je položil venec k Spomeniku
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27.april 1941 - 2001
Na predvečer dneva ustanovitve 
Osvobodilne fronte slovenskega 
naroda je bila ob letošnji 60-let
nici tega pomembnega dogodka 
osrednja soboška prireditev v 
grajski dvorani. Mešani pevski 
zbor društva upokojencev Murs
ka Sobota je bil osrednja 
nastopajoča skupina, poleg 
njega pa še nekaj recitatorjev. 
Vse zbrane je nagovoril Anton 
Slavic, župan Mestne občine 
Murska Sobota.

Slovenska himna - Zdravljica Mešanega pevskega zbora društva upokojencev Murska Sobota

Znanih že 80 brigadirjev 
Pesnice 1946

p r e jš n j i  š t e v i l k i  S o b o š k ih  n o v in  sm o  
p o r o č a l i ,  da bo le to š n jo  je s e n  o r g a 
n iz i ra n o  s re ča n je  b r ig a d i r k  in  b r ig a d i r 

j e v  vse s lo ve n ske  m la d in s k e  d e lo v n e  a k c i je  
Pesnica 1946, in  s ic e r  v D o rn a v i  p r i  P tu ju .  Ob 
5 5 - le t n ic i te a k c i je  n a j  b i  na p r i r e d i t v i  so d e 
lo v a lo  t u d i  č im  ve č je  š t e v i lo  b r ig a d i r k  in  
b r ig a d i r je v  M la d in s k e  d e lo v n e  b r ig a d e  Š te fa n  
Kovač M a rk o  iz  M u rske  S obote .  V  te j  b r ig a d i  
j e  s o d e lo v a lo  o k ro g  120 m la d ih  z obeh b re g o v  
reke M ure , k a j t i  v o k v i ru  b r ig a d e  so b i le  o r g a 
n i z i r a n e  k a r  š t i r i  č e t e :

Gorn ja  Radgona,  Lendava ,
L ju to m e r  in  M u rska  S o b o 
ta. V e č ino  m la d ih  na d e 

lo v iš č u  j e  s e s ta v l ja la  
de lavska  in  s re d n je š o ls k a  
m la d in a ,  b i lo  pa  j e  m ed  
n j im i  t u d i  n e k a j p io n i r je v ,  
s ta r ih  nad  12 le t.

Iz o h r a n je n ih  s p o m in o v  
na a k c i jo  j e  b i l  k o m a n d a n t  
p o m u r s k i h  b r i g a d i r k  i n

b r ig a d i r je v  V in ko  B a v č a r  -  Oče. T o k ra t  pa  
p r v ič  o b ja v l ja m o  f o to g r a f i j o  z ju l i js k e g a  d e 
lov išča  le ta  1946, m ed  G o r išn ico  in  M o š k a n j
ci, k je r  j e  na s l ik i  več ina  b r ig a d ir k  in  b r ig a d i r 
j e v  p ra v  iz  M DB Š te fa n  Kovač M arko , n e ka j pa 
t u d i  d ru g ih  m la d ih .  D os le j so že z n a n i p o d a t 

k i  o 8 0 - ih  p o m u r s k ih  u d e le ž e n c ih  te a k c i je  
le ta  1946 p r i  u re je v a n ju  n a s ip o v  ob re k i Pes
n ic i  (skupno  je  iz vse S lo v e n i je  s o d e lo v a lo  na 
a k c i j i  s k o ra j 1600 m lad ih ) ,  vsakdo, k i  se pa bo 
ob t o k r a t n i  f o t o g r a f i j i  s p o m n i l  k a te re g a  
izm e d  ude ležencev, n a j to  j a v i  na te le fo n s k o  
š te v i lk o  0 2 /5 3 4 - 1 2 - 8 0  (zVečerl). Vsaka i n f o r 
m ac ija  bo dob ro doš la .

Brigadirke in brigadirji MDB Štefan Kovač Marko junija 1946

Vinko   Bavčar    -    Oče, 
komandant MDB 
Štefan Kovač - Marko
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SVETOVNO VOJAŠKO PRVENSTVO 
V TRIATLONU V MURSKI SOBOTI
Slovenska vojska bo od 2. do 7. ju lija  letos v Murski Soboti 
gostila najboljše vojaške triatlonske reprezentance iz več kot 
20 držav sveta. Ko govorimo o triatlonu, moramo povedati, da 
združuje ta športna disciplina tr i discipline, ki so že vsaka zase 
dokaj težke. Vzdržljivost, spretnost in dobra pripravljenost 
združujejo plavanje, kolesarjenje in tek. Glede na razdalje 
poznamo več vrst triatlona. Najtežji med njimi nosi ime IRON
MAN, na katerem je treba preplavati 3,9 km, prekolesariti 
180 km in preteči maraton. DOLGI triatlon ima podobno raz
daljo plavanja, 120 km kolesarjenja ter 30 km teka. ŠPRINT je 
med vsemi najkrajši, saj je tu treba preplavati 750 m ter po 
20 km kolesarjenja preteči še 5 km. KRATKI triatlon, ki je od 
lanskega leta tudi olimpijska disciplina, pa vsebuje 1500 m 
plavanja, 40 km kolesarjenja ter 10 km teka. Ravno to disci
plino bomo imeli priložnost videti tudi v Murski Soboti, saj je 
to triatlon, ki ga je za svojega določil tudi CISM -  mednarod
ni svet za vojaški šport.
CISM, ustanovljen leta 1948, danes združuje 121 držav z vseh 
celin in ima ugledno mesto med mednarodnimi organizacija
mi, saj povezuje in združuje države in pripadnike oboroženih 
sil ob dogodkih, ki pomenijo mir, sodelovanje in navzočnost 
visokih človeških in moralnih vrednot. Danes ima organizacija 
sedež v Bruslju, kar nazorno pokaže, kako pomemben je šport 
v državah članicah NATO. Slovenija je članica CISM-a od leta 
1992. Najvišji organ predstavlja nacionalna delegacija, katere 
naloga je, da nacionalno strategijo čim bolj približa strategiji 
CISM-a. Nacionalne delegacije so organizacijsko, programsko 
in tudi pravno vezane na celotno organizacijo in njene od
ločitve, ki jih  sprejema Generalna skupščina, obenem pa ob
likujejo in uresničujejo svoje programe. Športniki Slovenske 
vojske so do sedaj sodelovali na več kot 150 svetovnih, evrop
skih in regionalnih ter drugih dogodkih v tujin i, med drugim 
tudi na 1. svetovnih vojaških igrah leta 1995, ki so bile v

Rimu, ter na 2. sve
tovnih vojaških igrah, 
ki so bile v Zagrebu.
Tam je Slovenija os
vojila 15 medalj, v 
nasprotju s samo 
dvema bronastima iz 
Rima. Tekmovanja na 
letošnjem svetovnem 
vojaškem prvenstvu v 
tria tlonu  se bodo 
odvijala v neposredni 
bližini Murske Sobote 
ter večji del v ožjem 
centru mesta. Zaradi krožne oblike tekmovanja bo tekma 
izredno atraktivna in zanimiva za vse ljubitelje tega športa. 
Zanimivo pa bo tudi za prebivalce Prekmurja, nenazadnje bo 
pri Soboških dnevih, ki bodo prav v tem času, sodelovala tudi 
Slovenska vojska.(ts)

KOLEDAR DOGAJANJ "TRIATLON -  MURSKA SOBOTA 2001"

02. 07. 2001: prihod ekip, namestitev in ogled mesta
03. 07. 2001: ob 10.00 uri predstavitev Slovenske vojske pred 
hotelom Zvezda, ob 16.00 uri koncert Orkestra Slovenske vo
jske pred Pomursko banko, ob 18.00 uri otvoritvena sloves
nost na mestnem stadionu Fazanarija, s predstavitvijo Gard
nega bataljona Slovenske vojske in nastop Helene Blagne
04. 07. 2001: trening, ogled mestnih znamenitosti in prired
itev ob Soboških dnevih, sprejem pri županu Antonu Slavicu 
05.07. 2001: začetek tekmovanja ob 18.00 uri v centru 
Murske Sobote
06. 07. 2001: športne igre, ogled mestnih znamenitosti in ob 
18.00 uri zaključna slovesnost s podelitvijo kolajn na platoju 
pred gradom v Murski Soboti
07. 07. 2001: odhod ekip iz Murske Sobote

Simon KORES
DAN OPRTIH VRAT IN 
SLOVESNOST V SOBOŠKI 
VOJAŠNICI

b dnevu slovenske vojske, 15. maju, je vojašnica v 
Murski Soboti dopoldne odprla svoja vrata obiskoval
cem, vabljeni pa so se udeležili opoldanske slovesnos

ti. Na njej je bil slavnostni govornik poveljnik 76. protioklep
nega diviziona Srečko Karba, ki je spomnil na vlogo terito ri
alne obrambe pri osamosvajanju Slovenije in dejavnosti 
slovenske vojske v zadnjih desetih letih. Slovesnost je bila 
tudi priložnost za nagovor poveljnika Ljuba Dražnika in 
vročitev priznanj izbranim, med katerimi je bil tudi Arpad 
Tormata. Imenovani pa so bili tudi najboljši strelci na memo
rialnem strelskem tekmovanju v spomin na Alojza Zvera. 
Slovesnoti sta se udeležila tudi poveljnik območne terito ri
alne obrambe Edvard Mihalič in direktor policijske uprave 
Murska Sobota Aleksander Jevšek ter drugi gostje, ki so dan 
slovenske vojske sklenili na družabnem srečanju pri kroškem 
brodu na Muri.

Slovenska vojska je v de
setletnem razvoju postala 
zavidljiv sogovornik v do
mačem okolju. Še posebej 
smo ponosni, da so nam 
kot članici Mednarodne
ga sveta za vojaški šport 
(CISN) zaupali organi
zacijo in izvedbo 8. sve
tovnega vojaškega prven
stva v triatlonu. 
Zavedamo se da lahko s 
sloganom "Prijateljstvo 
preko športa tudi v Murs
ki Soboti" postanemo 
dobri prijatelji. Želimo si 
biti dober organizator in 
gostitelj vsem, ki nas 
boste obiskali.

Brigadir Alojz Završnik, Vodja organizacijskega odbora
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TISOČ MLADIH 
RAZISKOVALCEV IN 
TEHNIKOV

urska Sobota je bila prve dni junija gostiteljica kar treh 
državnih srečanj mladih: na Gimnaziji je potekalo 1. 
državno srečanje mladih raziskovalcev osnovnošolcev, 

na OŠ III pa 10. državno tekmovanje ter 25. državno srečanje 
mladih tehnikov osnovnih šol in šol s prilagojenim programom.

Več kot odlični organizator vseh treh srečanj je bil soboški re
gionalni center Zveze za tehnično kulturo Slovenije, ki mu 
predseduje Rudi Cipot, podpredsednik je dr. Mitja Slavinec, 
tajnik pa Ludvik Filo.

Na srečanju mladih raziskovalcev osnovnošolcev je 400 mladih 
iz vse Slovenije v kar devetih tematskih področjih - fizika in as
tronomija, matematika, biologija in ekologija z varstvom okolja, 
tehnika, slovenski jezik in književnost, geografija in geologija, 
zgodovina, etnologija ter sociologija in psihologija. Predstavili so 
kar 121 raziskovalnih nalog.

Med dobitniki najvišjih priznanj so bili tudi učenci z osnovnih šol 
Mestne občine Murska Sobota. Tako so Iztok Štefanec, Nina 
Blagovič in Staša Tkalec z OŠ lIl za raziskovalno nalogo iz tehnike 
Magnetna permeabilnost snovi (mentor Jože Horvat) prejeli zlato 
priznanje, Mateja Baler, Katarina Borovšak in Urška Klepec z OŠ I 
za nalogo iz zgodovine - Hartnerjeva vila včeraj danes ju tri 
bronasto priznanje (mentor Nevenka Novak Sušec).

Še uspešnejši pa so bili na srečanju mladih tehnikov, kjer so se 
bodisi na soboškem kopališču, letališču v Rakičanu, v podjetju 
Roto ali kar na šoli, z različnimi modeli ter z raziskovalno-prouče
valskimi nalogami pomerili v družbi več kot 700 tekmovalcev.

Tako so prva mesta pripadla: v zagovoru nalog in konstrukcij s 
področja strojništva Jerneju Rumežu ter M itji Franku (OŠ I), v 
predstavitvi in zagovoru nalog in konstrukcij iz elektrotehnike 
Nini Blagovič ter Iztoku Štefanecu (OŠ III), v tekmovanju avto
mobilov na električni pogon - prosta vožnja v cilj M itji Celecu (OŠ 
lIl), v tekmovanju avtomobilov na električni pogon - estetski 
videz modela Sari Kramar (OŠ III), v tekmovanju s prostoletečimi 
jadralnimi modeli Marku Kukelu (OŠ II), v tekmovanju z mode
larskimi zmaji - ploščati Štefanu Sadonji (OŠ III) ter v tekmovan
ju z ladijskimi modeli Andreju Mitkoviču (OŠ III). 1. razred de
vetletke OŠ II pa je prejel zlato priznanje za rakete v kategoriji 
tehničnih izdelkov vrtcev.

Z ladijskimi modeli so mladi tehniki tekmovali na soboškem bazenu

Rally veteranov - 
paša za oči

Člani Motokluba Veterani iz Murske Sobote so prvo soboto v 
juniju pripravili že jubilejni, 10. mednarodni rally starodobnih 
vozil Prekmurje 2001.
Na njem je sodelovalo 133 motoristov in avtomobilistov, ki so 
na prireditev, ki nima zgolj tekmovalnega značaja, temveč je 
pomembno tudi druženje, pripeljali vozila starejša od 25 let iz 
Avstrije, Hrvaške, Madžarske, Švice ter Slovenije.
Štart in cilj tega edinstvenega tekmovanja, ki je že zdavnaj 
presegel državne okvirje, je bil na parkirišču soboškega BTC- 
ja, 72-kilometrska proga pa je tekmovalce vodila po 
razgibanih cestah Goričkega. Najprej je bil za vse tekmovalce 
tehnični pregled, sledila je spretnostna vožnja po poligonu ter 
zatem še cestno-hitrostna preizkušnja. Tekmovalci so se us
tavili na štirih kontrolnih točkah, si ogledali številne kul
turno—zgodovinske spomenike ter naravne znamenitosti.
V okviru rallyja je potekalo tudi tekma za državno prvenstvo, 
kjer so imeli domačini veliko uspeha. V kategoriji motorjev 
letnika 1961-76 je namreč zmagal Jožef Bobovec, med avto
mobili letniki 1946-60 pa Štefan Ružič, oba iz MK Veterani 
Murska Sobota.

Stari motorji so marsikoga v spominu povrnili vsaj za četrt, če 
že ne pol stoletja nazaj

Takih avtomobilov se spominjamo samo še iz filmov.

Geza GRABAR
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PRIZNANJA ODLIČNJAKOM V VSEH LETIH OBVEZNEGA ŠOLANJA
šolskem letu 2000/2001 je na osnovnih 
šolah I, II, III in primestni osnovni šoli 
Bakovci zaključilo obvezno os

novnošolsko izobraževanje 262 učencev v 
skupno 12 oddelkih, kar je generacijsko 
gledano za 30 učencev manj kot leto poprej. 
Odličen uspeh v vseh osmih letih je doseglo 
58 učencev ali 21,75 %, v šolskem letu 
1999/2000 je bilo odličnih 19,86 %.

Za najuspešnejše učence osnovnih šol in za 
enega učenca glasbene šole, ki je imel z instru
menta harmonike vseh šest let glasbenega izo
braževanja odličen uspeh, je priredil slovesen 
sprejem podžupan Mestne občine Murska Sob
ota, Rudi Horvat. Udeležili so se ga tudi pov
abljeni predstavniki ustanovitelja šol iz uprave 
mestne občine, ki so zadolženi za skrb in 
nemoten potek vzgojnoizobraževalnega dela v 
šolah. Prisotna je bila predstojnica OE Zavoda 
za šolstvo v Murski Soboti, Irena Kumer, ki bdi 
nad organizacijskim in strokovnim delom šol in 
ga na podlagi sprejetih smernic usmerja k 
doseganju postavljenih smotrov osnovnih šol. 
Pri podelitvi priznanj odličnim učencem so 
sodelovali še ravnatelji osnovnih šol, ki so 
posebej ponosni na svoje »ase«, tako kot tudi 
starši.

Eden izmed pomembnih ciljev os
novnošolskega izobraževanja, ko lovimo korak 
z razvito Evropo, je ta, da dosegajo učenci v os
novnih šolah mednarodno primerljive stan
darde znanja in pridobivajo znanja za nadaljn
je šolanje. Zelo pomembno je, da je to splošno 
pridobljeno znanje tudi uporabno in da 
omogoča samostojno, učinkovito in ustvarjalno 
soočanje z družbenim in naravnim okoljem ter 
da omogoča razvijanje kritične moči razsojan
ja. Novi svet, ki ga živimo, je predvsem svet 
znanja in idej. V njem je mogoče uspeti le z 
marljivostjo, vztrajnostjo in dobro voljo. To 
mora postati še posebej spodbudno za mlade. 
Uspeh mladih je tudi potrditev nas starejših.

Glede na število odličnih učencev je bilo 
ugotovljeno, da naše osnovne šole in glasbena 
šola dokaj uspešno uresničujejo postavljene 
cilje. Še posebej so bila izpostavljena prizade
vanja učencev, ki se zavedajo, da se je potreb
no za vsak uspeh potruditi in da noben uspeh 
ne more biti sam po sebi samoumeven, zato si 
pozornost javnosti na vsak način zaslužijo. 
Poleg tega, da so učenci v vseh letih obvezne
ga izobraževanja dosegli odličen uspeh, je 
vzpodbudno to, da so se vključevali tudi v 
razširjeni program OŠ in v interesne dejavnosti, 
v katerih so bogatili in poglabljali svoje znanje 
pridobljeno v obveznem programu. Posebej je 
prihajala do izraza njihova inovativnost in 
kreativnost. Izdelali so veliko raziskovalnih 
nalog, v katerih je veliko razmišljanj in idej, ka
terim bi veljalo prisluhniti, in ki bi bile pomem
bne tudi za bodoči razvoj naše občine in naše 
pokrajine.

Med pregledom uspešnih rezultatov 
doseženih v iztekajočem se šolskem letu 
2000/2001, niso pozabili izpostaviti tudi OŠ IV, 
ki vključuje učence s posebnimi potrebami iz 
12 občin z območja UE M. Sobota. Letos sicer 
šola nima, tako kot izjemoma lansko leto, 
učenca, ki bi imel odličen uspeh vseh 8 let 
šolanja, so pa bili ti učenci izjemno uspešni 
med svojimi vrstniki v interesnih dejavnostih, 
še posebej na področju malega nogometa, kjer 
so dosegli 1. mesto med tovrstnimi šolami v 
državi, uspešni so bili v atletiki, tehničnih in 
drugih dejavnostih. Šola s svojim kolektivom je 
tudi veliko storila za aktivno vključitev te pop
ulacije v življenje po končanem os
novnošolskem izobraževanju.

S kratko odrsko predstavo so se predstavile 
učenke OŠ I, ki so z njo sodelovale na regijskem 
tekmovanju turističnih podmladkov in se vi
soko uvrstile. V njej so izrazile veselje do pokra
jinske in študijske knjižnice, ki dobiva sredi 
mesta mogočno podobo in v kateri si bodo do
datno nabirali znanje pri nadaljnjem izobraže
vanju. Nakazale so pa tudi nekaj idej in predlo
gov, v kakšne namene uporabiti sedanjo zgrad
bo - lepo vilo, ko se bo knjižnica izselila.

Sprejem najboljših učencev osmih razredov 
so popestrili tudi učenci glasbene šole s svojim 
nastopom saksofonov pod mentorstvom glas
benega pedagoga Simona Lubšine. Pred nji
hovim nastopom je bila izpostavljena tudi 
Glasbena šola, ki vključuje učence osnovnih šol 
in dosega na glasbenem področju vidne uspe
he. Število učencev se je povečalo z 220 na 
340, v tem šolskem letu so bili učenci prvič 
vključeni v oddelek klasičnega baleta. Šola dela 
pa v izjemno težkih in utesnjenih prostorih ter 
na treh lokacijah. Klic po čim prejšnji gradnji 
glasbene šole je zelo glasen, in saksofoni so 
naznanili, da je gradnja upravičena in nujna.

Podžupan Rudi Horvat je v svojem nagovoru 
namenil učencem izbrane besede, za popotnico

v življenje pa izrekel naslednjo sklepno misel 
»MED SPODBUDO IN ODZIVOM LEŽI VAŠA NA
JVEČJA MOČ -  SVOBODA IZBIRE. ČESTITAM 
VAM, DA STE IZBRALI UČENJE IN S TEM 
ODLIČEN USPEH.«

Priznanja so prejeli:
Iz Osnovne šole I M. Sobota od 92 os

novnošolcev 12 od ličn jakov: TIMOTEJ ŠOOŠ, 
METKA CAR, NINA SOFIČ, INGRID ŠKINJAR, 
NUŠA VUČKIČ, TJAŠA ZORKO, SAŠA ŽIGO, TINE 
RACMAN, NUŠA HORVAT, INES PANKER, 
TAMARA TEMLIN, KATARINA BOROVŠAK.

Iz Osnovne šole II M. Sobota od 56 učencev 9 
odličnjakov: NINA BERTALANIČ, TADEJA BAR
BER, SMILJA MARIČ, ROK KONČAN, JANEZ 
STRUPI, BENJAMIN VAZ FERREIRA, AJDA 
KEUSCHLER, ŽIVA LEBAR, MARTINA NOVAK

Iz Osnovne šole III M: Sobota od 86 učencev 
27 od ličn jakov: NINA BLAGOVIČ, MOJCA 
BRUNEC, MATEJ FICKO, TAMARA KOLOŠA, 
LAURA KORČULANIN, DUŠAN KOZIC, SARA 
KRAMAR, TADEJA SEVER, IZTOK ŠTEFANEC, 
ŽIVA ŠTEFANEC, STAŠA TKALEC, KATARINA VA
JNHANDL, LEA FICKO, MATEJA ŽIŽEK, URŠKA 
STARC, LUCIJA CVETKO, LEA KOVAČ, VERA 
NOVAK, IRIS VOZLIČ, JERNEJ CELEC, IVO 
GJEREK, JANJA JERŠE, MARKO LEGENIČ, KATJA 
NOVAK, PRIMOŽ VOGRINČIČ, SANJA VER
BANČIČ, JANA MERICA

Iz osnovne šole Bakovci od 30 učencev 9 
od ličn jakov: ALJA BALAŽIC, DENIS GJURAN, 
MARKO HORVAT, ZLATKO HORVAT, MAJA 
KAVAŠ, MELITA MARIČ, TAMARA MUHIČ, SARA 
VARGA, ANASTAZIJA VOHAR

Na glasbeni šoli v Murski Soboti je v vseh 
šestih letih dosegel odličen uspeh UROŠ 
SOBOČAN, ki je s harmoniko slišen v 
slovenskem prostoru na področju skupnega in 
osebnega umetniškega muziciranja

Jože STVARNIK

Foto: Filip MATKO
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Na OŠ l l l imajo 
najboljše mlade 
podjetnike v državi
Tradicionalni vseslovenski podjetniški forum - letos so se kot 
odlični gostitelji izkazali na Osnovni šoli v Gornji Radgoni, je s skrb
no izbranimi tematskimi področji, lično urejenimi poslovnimi 
kotički ter še boljšo interpretacijo poslovnih idej dokazal, da je 
podjetništvo tudi med mladimi del njihovega vsakdana.
Letošnji forum, bil je že 6. po vrsti, pa je privabil ekipe mladih pod
jetnikov kar z osemnajstih osnovnih šol iz vse Slovenije, med njimi 
je bila edina iz Mestne občine Murska Sobota OŠ III. Prav mladi 
podjetniki z omenjene šole so se med vsemi najbolj odrezali, saj so 
si prislužili kar dve prvi nagradi - v ureditvi turističnega kotička ter 
pri predstavitvi same poslovne ideje.
Veliko zaslug za tako odmeven rezultat ima nedvomno njihova 
mentorica Simona Pintarič, vsekakor pa brez velike požrtvovalnos
ti in zavzemanja mladih ne bi šlo.
Tako na regionalnem podjetniškem forumu v Puconcih, ki je bilo 
tudi za mlade podjetnike z OŠ III izbirno za vseslovensko srečanje, 
so se nadebudni šolarji predstavili s projektom pod naslovom 
Izdelava nakita.
Kot so povedali, so v okviru podjetniškega krožka, ki je začel na šoli 
delovati s tekočim šolskim letom, izdelovali unikatni nakit, ki je - 
tako podjetni učenci: hkrati tudi lep, privlačen in kakovosten. Kot 
surovino za nakit so uporabljali t.i. »DAS maso«, ki je ni potrebno 
žagati in je podobna glini. »Glede na naše ročne spretnosti smo 
izdelovali predvsem verižice in še nekaj brošk. Le-te smo najprej 
oblikovali, in ko se je osnovni material za nakit po približno dveh 
dneh posušil, smo nakit še pobarvali, da pa je dobil izdelek še lesk, 
smo ga še polakirali. Poglavje zase so verižice s horoskopskimi zna
menji. Te smo izdelovali tako, da smo maso vtisnili v posebne mod
ele. Nakit smo izdelovali doma, v šoli pa smo organizirali posebne 
delavnice, na katere smo povabili vse učence iz 6., 7. in 8. razredov. 
Odziv je bil prijeten, kakor so bile prijetne delavnice same. Veliko 
smo se nasmejali, se naučili novih ročnih spretnosti, obenem pa 
izdelali veliko lepega nakita,« je zmagovalni projekt z državnega 
srečanja predstavil zgovorni Iztok Štefanec. Nina Blagovič pa do
daja, da bodo nakit, ki so ga sami izdelali, prodajali na njihovi šoli, 
ostalih šolah v Murski Soboti, pred tovarno Muro, na ulici ter v 
Domu starejših v Rakičanu. Da bi mladi v svoj projekt vključili kar 
največ sodobnih elementov komuniciranja ter trženja, svoje izdelke 
propagirajo tudi preko interneta, kjer jih je mogoče tudi kupiti. 
Nina se je še pohvalila, da so že presegli načrtovani dobiček, saj so 
denar, pridobljen od sponzorjev, porabili za poplačilo zagonskih 
stroškov.
Mladi z OŠ III so svoj prvi poslovni projekt ocenili več kot ugodno, 
saj so nenazadnje poslovali tudi z lepim dobičkom, to pa je tudi cilj 
vsakega podjetja. Njihova mentorica Simona Pintarič pa dodaja, da 
so se mladi pri podjetniškem krožku naučili veliko zanimivih in ko
ristnih stvari, zato upa, da bodo prve izkušnje ter znanja iz podjet
ništva nadgradili ter jih  nekoč znali izkoristiti pri dejanskih 
poslovnih odločitvah.

Geza GRABARR

Med mladimi podjetniki, se je v družbi z Zlatkom Erlihom, direktorjem podjetja 
SUN, mudila tudi ministrica za gospodarstvo dr. Tea Petrin.Bila je navdušena 
nad izdelki, posebej unikatnim nakitom učencev OŠ III.

Mladi podjetniki na predstavitvi poslovne ideje v Gornji Radgoni

Zmagovalna ekipa vseslovenskega srečanja mladih podjetnikov - OŠ l ll Murska 
Sobota (od leve): Jasmina Vouri, Iztok Štefanec, Jana Merica, mentorica Simona 
Pintarič, Živa Štefanec, Maja Uršič in Nina Blagovič.
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TRIENALE MALE PLASTIKE
Galeriji Murska Sobota je bila v petek I. junija 
zvečer otvoritev mednarodnega trienala male plas
tike 2001. Na popoldanski tiskovni konferenci je 

njen direktor mag. Franc Obal pojasnil, da je poglavitni ra
zlog preskoka iz bienala v trienale pomanjkanje sredstev.

Izbor letošnje teme, 
ki je arhitektura, je 
predstavil sekretar 
trienala Aleksander 
Bassin, prav tako pa je 
pojasnil selekcijo avtor
jev. Na tiskovni konfer
enci sta sodelovala tudi 
dr. Cristoph Brockhaus 
in dr. Lazslo Beke; 
slavnostna govornica 
na otvoritvi Mednarod
nega trienala male 
plastike 2001 v Galeriji 
Murska Soboti pa je 
bila ministrica za kul
turo Andreja Rihter.

Slavnostna govornica na mednarodnem tirenalu male plastike 
2001 v Galeriji Murska Sobota je bila ministrica za kulturo 
Andreja Rihter

Skupinski posnetek pred izbrano malo skulpturo: (od leve proti 
desni) sekretar trienala male plastike Aleksander Bassin, 
ministrica za kulturo Andreja Rihter, direktor soboške galerije 
mag. Franc Obal, župan mestne občine Anton Slavic, predsednik 
mednarodne komisije trienala dr. Stane Bernik

Župan Mestne občine Murska Sobota pred odkupljeno malo 
plastiko v družbi s sekretarjem prireditve Aleksandrom Bassinom, 
direktorjem Galerije Murska Sobota, mag. Francom Obalom in 
urednico Soboških novin Brigito Bavčar   Foto: Geza GRABAR

JUBILEJNA  
BRALNA ZNAČKA
V soboški kinodvorani je bila 
21. maja slovesnost ob poča
stitvi 70-letnice pisateljice 
Karoline Kolmanič s pred
stavitvijo njene biografije in 
40-letnice bralne značke v 
regiji.

»Knjiga sem in te spremljam 
v zarji in temi. Ostala ti bom 
zvesta, ko bodo drugi vsi 
odšli,« je napisala domača 
pisateljica, soustanoviteljica 
bralne značke, na vabilo. Ob 
njenem jubileju je bralno 
značko organizirala OŠ Tiši
na, med gosti pa je bil tudi 
Tone Partljič.

BALTA MILANA VINCETIČA IN 
VIJOLIČNI DIM ERNESTA RUŽIČA
Literarni dogodek, kot ga je napovedala Norma Bale, voditeljica 
predstavitve dveh novih knjig, ki sta izšli pri založbi Franc Franc, 
se je zgodil zadnji četrtek zvečer v maju, v okviru majskih dnevov 
v Pomurskem akademskem klubu.V njem sta bili predstavljeni 
Balta, pesniška zbirka Milana Vincetiča in Vijočični dim, roman o 
treh letnih časih Ernesta Ružiča.
Knjigi je  izdala založba Franc Franc. Uvodoma je Franci Just 
potarnal nad usodo založništva in odnosom do knjige. Založnik 
Feri Lainšček je bil tokrat tudi urednik pesniške zbirke svojega 
prijatelja Milana Vincetiča. Avtor meni, da je pesniška zbirka Balta 
vrhunec njegovega ustvarjanja, svojemu znancu Rudiju Ring
bauerju je v posvetilu v knjigo zapisal, da mu podarja sekiro brez 
»štila«, saj pomeni Balta v prevodu sekiro.
Z Vijoličnim dimom zaključuje Ernest Ružič svojo madžarsko 
trilogijo. Roman je uredil profesor slovenskega jezika Stefan Kar
doš in je njegov uredniški prvenec, pri katerem se je zelo potrudil. 
Tako pesmi iz Balte, kot odlomka iz romana Vijolični dim, je v zad
njem majskem večeru prebiral Marjan Maučec, predlagamo pa, 
da obe knjigi domačih avtorjev, preberete sami, zato o vsebini 
nismo zapisali prav ničesar.

Na literarnem večeru v Pomurske akademskem klubu so sode
lovali: (od desne proti levi) urednik Štefan Kardoš, založnik in 
urednik Feri Lainšček , avtor romana V ijo ličn i dim, novinar 
Ernest Ružič, voditeljica pogovora, Norma Bale, pesnik in pub
lic ist M ilan V incetič in bralec pesmi te r odlomka iz romana 
Marjan Maučec
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MESTNA OBČINA 
MURSKA SOBOTA 

MESTNI SVET

Na podlagi 17. člena Statuta Mestne občine 
Murska Sobota (Uradni list RS, št. 23/99) in
9. člena Pravilnika o dodeljevanju sredstev 
za subvencioniranje kmetijske pridelave in 
preskrbe hrane iz proračuna v Mestni obči
ni Murska Sobota (Ur.l. RS, št. 34/96 in 
43/98) je mestni svet Mestne občine Murska 
Sobota na seji dne 12. junija 2001 sprejel

SKLEP

O UVEDBI SUBVENCIJ ZA POSPEŠE
VANJE IN RAZVOJ KMETIJSTVA 

V MESTNI OBČINI MURSKA SOBO
TA V LETU 2001

I.
1.člen

POKRIVANJE STROŠKOV ZDRAVLJEN
JA MASTITISA

V ta namen se okvirno namenijo sredstva v 
višini 500.000,00 SIT. Stroški zdravljenja 
kroničnega mastitisa na območju Mestne 
občine Murska Sobota se krijejo v celotni 
vrednosti. Zajemajo stroške vzorčenja, 
zdravljenja in laboratorijskih preiskav. 
Povrnitev stroškov zdravljenja uveljavljajo 
fizične osebe s stalnim bivališčem in 
opravljanjem dejavnosti v mestni občini 
Murska Sobota na podlagi zahtevka in 
računa, izstavljenega s strani organizacije 
pooblaščene za izvajanje javne veterinarske 
službe. Zadnji rok za vložitev zahtevka je 
15.12.2001.

2.člen

SOFINANCIRANJE NAKUPA HLADILNE 
TEHNIKE

V ta namen se okvirno namenijo sredstva v 
višini 1.000.000,00 SIT. Zaradi zaostritve 
higienskih pogojev pri oddaji mleka se sofi
nancira nakup hladilne tehnike v višini do 
20% vrednosti nakupa. Pred nabavo 
hladilne tehnike je potrebno pridobiti pisno 
strokovno mnenje pristojnega oddelka Po
murskih mlekarn d.d.. Upravičenci do sofi
nanciranja so fizične osebe s stalnim bival

iščem in opravljanjem dejavnosti v mestni 
občini Murska Sobota. Sofinanciranje se 
uveljavlja na podlagi zahtevka, pisnega 
strokovnega mnenja Pomurskih mlekarn in 
računa o nakupu v tekočem letu. Zadnji rok 
za vložitev zahtevka je 1.12.2001.

3.člen

KEMIČNA ANALIZA VZORCEV ZEMLJE 
IN KRME

Okvirno se v ta namen namenjajo sredstva 
v višini 150.000,00 SIT. Namen ukrepa je 
ekonomična in pravilna uporaba gnojil ter 
sestava uravnoteženih obrokov krme za 
rejo živali. Vsi vzorci se sofinancirajo v viši
ni 50 % vrednosti opravljene analize. Up
ravičenci do sofinanciranja so fizične osebe 
s stalnim bivališčem v mestni občini Murs
ka Sobota. Upravičenec uveljavlja sofinan
ciranje na podlagi zahtevka in računa, izs
tavljenega s strani ŽVZ, na mestni občini 
najkasneje do 15.12.2001.

4.člen

NAKUP KMETIJSKIH ZEMLJIŠČ

Okvirno se v ta namen namenjajo sredstva 
v višini 1.500.000,00 SIT. Nakup kmetijskih 
zemljišč, predvsem z namenom povečanja 
kmetijske pridelave in zaokrožitve 
zemljišča posameznih lastnikov, se sofinan
cira v višini do 10 % vrednosti kupnine. 
Kupljeno kmetijsko zemljišče mora biti 
večje od 0,5 ha ali predstavljati zaokrožitev 
oziroma povečanje obdelovalnega kosa iste
ga lastnika nad skupno površino 0,5 ha in 
se uporabiti za intenzivno kmetijsko 
pridelavo. Kupljeno kmetijsko zemljišče 
mora upravičenec obdržati še najmanj 10 
let po pridobitvi sredstev. Med uprav
ičencem in mestno občino se sklene pogod
ba, s katero se določijo medsebojne ob
veznosti. Upravičenci so fizične osebe s 
stalnim bivališčem v mestni občini Murska 
Sobota. Sofinanciranje se uveljavlja na pod
lagi vloge; overjene kupoprodajne pogodbe, 
sklenjene v tekočem letu; kopije katas
trskega načrta in posestnega lista. Zadnji 
rok za vložitev zahtevkov je 15.12.2001.

5.člen

SOFINANCIRANJE DELOVANJA 
DRUŠTEV

Za sofinanciranje delovanja društev s po
dročja kmetijstva in izobraževanja njihovih

članov se okvirno nameni 1.000.000,00 SIT. 
Sofinanciranje uveljavljajo društva, ki 
imajo sedež na območju mestne občine 
Murska Sobota, in sicer na podlagi pisnih 
zahtevkov. Zadnji rok za vložitev zahtevkov 
je 15.12.2001.

6.člen

IZOBRAŽEVANJE KMETOV ZA 
POTREBE KMETIJSTVA

Okvirno se v ta namen namenjajo sredstva 
v višini 500.000,00 SIT. Namen sofinan
ciranja izobraževanja kmetov je spodbujan
je uvajanja novih znanj in novih tehnologij 
kmetijske proizvodnje ter izboljšanje 
kvalitete življenja na podeželju. Izobraže
vanja izvajajo za to pooblaščene oziroma 
registrirane ustanove. Višina sofinanciranja 
znaša 50% cene seminarja. Upravičenci so 
fizične osebe s stalnim bivališčem v mestni 
občini Murska Sobota. Sofinanciranje se 
uveljavlja na podlagi vloge, potrdila o 
plačilu udeležbe na izobraževanju in kopije 
potrdila o uspešno opravljenem izobraže
vanju. Zadnji rok za vložitev zahtevkov je 
15.12.2001.

7.člen

SOFINANCIRANJE ZAVAROVALNE 
PREMIJE ZA ZAVAROVANJE PO
SEVKOV IN PLODOV V PRIMERU 
NEURJA S TOČO

Okvirno se v ta namen namenjajo sredstva 
v višini 3.000.000,00 SIT. Subvencionira se 
30% zavarovalne premije za zavarovanje 
posevkov in plodov v primeru neurja s točo. 
Upravičenci do subvencije so fizične osebe 
s stalnim bivališčem v mestni občini Murs
ka Sobota, ki imajo v lasti ali najemu 
tozadevna kmetijska zemljišča in imajo 
sklenjeno pogodbo o zavarovanju posevkov 
in plodov.
Pogoj za uveljavljanje subvencije 
zavarovalne premije je dodatni popust 
zavarovalnice v višini vsaj 50% občinske 
subvencije, kar pomeni vsaj 15 % od 
celotne vrednosti zavarovalne premije.

Subvencijo uveljavlja posamezna zavaroval
nica na podlagi zahtevka in predložene 
kopije zavarovalne police, sklenjeno med 
zavarovalnico in zavarovancem. Zadnji rok 
za oddajo zahtevkov je 1.11.2001. Med 
zavarovalnico in mestno občino se sklene 
pogodba o poslovnem sodelovanju.
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8. člen

TESTIRANJE ŠKROPILNIC

Okvirno se v ta namen namenjajo sredstva v višini 500.000,00 SIT. 
Sofinancira se testiranje škropilnih naprav v višini 50 % stroškov 

testiranja. Upravičenci so fizične osebe s stalnim bivališčem v 
mestni občini Murska Sobota. Sofinanciranje uveljavlja uprav

ičenec na podlagi vloge; računa o opravljenem testiranju, ki ga izda 
za testiranje pooblaščena ustanova in potrdila, iz katerega je 

razvidno, da je naprava usposobljena za delo. Zadnji rok za oddajo 
zahtevkov je 1.12.2001.

9. člen

Zahtevki z zahtevanimi dokazili in prilogami se vložijo na Oddelku 
za gospodarske in negospodarske dejavnosti na Mestni občini 

Murska Sobota, Kardoševa 2.

II.

SUBVENCIONIRANJE REALNE OBRESTNE MERE INVESTI
CIJSKIH KREDITOV V KMETIJSTVU

l.člen

Iz sredstev občinskega proračuna se za subvencioniranje realne 
obrestne mere kreditov za pospeševanje kmetijstva v letu 2001 na
menijo sredstva v vrednosti, ki ustreza subvenciji realne obrestne 
mere v višini do 5 odstotnih točk, za 100.000.000 SIT odobrenih 

kreditov

2.člen

Realna obrestna mera kreditov se subvencionira za investicije v 
naslednje namene:

1. GOVEDOREJA
A) maksimalna
Vrsta gradnje minimalno št. stojišč minimalno št. stojišč predračunska

na investicijo po investiciji      vrednost na
stojišče v SIT

Hlevi za krave molznice ____________

Novogradnja 5 10 720.000
Obnova hlevov 5 10 360.000
Nakup hlevske opreme  10 360.000

B) maksimalna
Vrsta gradnje minimalno št. stojišč minimalno št. stojišč predračunska

na investicijo po investiciji      vrednost na
 stojišče v SIT

Hlevi za M P G _______________________________________

Novogradnja 10 15 230.000
Obnova hlevov 10 15 115.000
Nakup hlevske opreme 15 115.000

C) maksimalna
Vrsta gradnje minimalno št. stojišč minimalno št. stojišč predračunska

v investiciji po investiciji     vrednost na
  stojišče v SIT

Kombinirani hlevi za krave molznice in MPG__________________

Novogradnja 5+10 10+10 720.000+230.000
Obnova hlevov 5 +10 10+10 360.000+115.000
Nakup hlevske opreme 10+10 360.000+115.000

Upoštevajo se zgoraj navedene predračunske vrednosti iz gradnje 
za posamezno kategorijo živali.
Za investicije v nakup hlevske opreme se šteje naslednja oprema: 
molzni stroji, mlekovodi, izmolzišča, hladilniki za mleko, trans
porterji za gnoj, naprave za zračenje in obdelavo gnojevke, venti
lacijske, prezračevalne in grelne naprave v objektih, krmilne 
naprave za krmljenje živali.

2. PRAŠIČEREJA
A) maksimalna
Vrsta gradnje minimalno št. stojišč minimalno št. stojišč predračunska

na investicijo               po investiciji             vrednost na     
stojišče v SIT

Hlevi za plemenske svinje___________________________________

Novogradnja 10 15 360.000
Obnova hlevov 10 15 180.000
Nakup hlevske opreme 15 180.000

B) maksimalna
Vrsta gradnje minimalno št. stojišč minimalno št. stojišč predračunska

na investicijo                  po investiciji             vrednost na
stojišče v SIT

Hlevi za prašiče pitance_____________________________________

Novogradnja 50 80 90.000
Obnova hlevov 50 80 45.000
Nakup hlevske opreme 80 45.000

C) maksimalna
Vrsta gradnje minimalno št. stojišč minimalno št. stojišč predračunska

v investiciji po investiciji vrednost na
stojišče v SIT

Kombinirani hlevi za prašiče_________ _______________________

Novogradnja 10+50 15+50 360.000+90.000
Obnova hlevov 10+50 15+50 180.000+45.000
Nakup hlevske opreme 15+50 180.000+45.000

Upoštevajo se zgoraj navedene predračunske vrednosti izgradnje za 
vsako posamezno kategorijo živali.

Za investicije v nakup hlevske opreme se šteje naslednja oprema: 
transporterji za gnoj, naprave za zračenje in obdelavo gnojevke, 
ventilacijske, prezračevalne in grelne naprave v objektih, krmilne 
naprave za krmljenje živali.

3. IZGRADNJA OBJEKTOV ZA DROBNICO, PERUTNINARST
VO, KUNČEREJO IN PROIZVODNJO GOB

po predloženih predračunih oz. največ do 60% od predračunske 
vrednosti.

4 . IZ G R A D N JA  O B JE K T O V  ZA V R T N A R S K O  P R ID E L A V O

min.velikost
objekta

* Izgradnja rastlinjakov 100 m2 
s trdo kritino in opremo
* Izgradnja plastenjakov 100 m2 
z mehko kritino in opremo

maksim. predračunska 
vrednost investicije

12.000 SIT/ m2

9.000 SIT/ m2

5 . IZ G R A D N JA  S K L A D IŠ Č N IH  K A PA C IT E T
min.velikost maksim. predračunska 

objekta vrednost investicije
* Objekti za skladiščenje 50 m3 20.000 SIT/m3 
gnoja in gnojevke *
* Izgradnja silosov 50 m3 20.000 SIT/m3
(koritasti, stolpni, montažni...) *

*  Velja v primeru, da se ne vlaga v gradnjo in obnovo hleva, ker so v 
tistem primeru skladiščni objekti že vključeni v gradnjo.

* Ostali skladiščni objekti za vrtnarsko in drago kmetijsko proizvod
njo (najmanj 1.000.000 SIT/objekt do največ 5.000.000 SIT/objekt 
predračunske vrednosti).
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6. NAKUP NAPRAV, KJER SO 
PROIZVODNI OBJEKTI ŽE V FUNKCIJI
- molzni stroji,
- transporterji za gnoj,
- naprave za zračenje in obdelavo gnojevke 
(aeratorji, separatorji,..),
- prezračevalne naprave v objektih (venti
lacijske, klima naprave,...),
- namakalne naprave (za njive in rastlin
jake),
- grelne naprave v objektih s kmetijsko 
proizvodnjo,
- stroji za polnjenje in odvzem silaže (freze, 
drugi odjemalci silaže,...).

7. NAKUP SPECIALNE MEHANIZACIJE

Subvencionira se realna obrestna mera za 
nakup naslednje specialne mehanizacije:
- sejalnice in sadilniki za setev žit, koruze, 
sladkorne pese, krompirja in ostalih kultur,
- kombajni za spravilo žit, koruze, sladko
rne pese, krompirja in drugih kultur,
- škropilnice,
- mulčerji,
- rahljači tal (podrahljači, riperji, gruber
ji,..),
- obračalni plugi,
- stroji za pripravo tal z enim obhodom (vr
tavkaste brane, prekopalniki, predsetveni
ki...),
- medvrstni okopalniki in osipalniki,
- česala in travniške brane,
- rahljalnik s sejalnico za setev dosevkov,
- združena orodja za pripravo in setev z 
enim prehodom,
- posebni stroji za apnjenje tal,
- sekalniki (drobilci) vej,
- sušilnice za sušenje žit in drugih kultur,
- posebni vrtnarski stroji (sadilci sadik, 
namizni sadilci, polagalci folije, gredičar
ji—),
- balirke in ovijalci za valjaste bale,
- sortirniki in pakirni stroji za krompir in 
vrtnine.

8. NAKUP KMETIJSKIH ZEMLJIŠČ
Kupljeno kmetijsko zemljišče mora biti 
večje od 0,5 ha ali predstavlja zaokrožitev 
oziroma povečanje obdelovalnega kosa iste
ga lastnika nad skupno površino 0,5 ha in 
se bo uporabilo za intenzivno kmetijsko 
pridelavo.

9. SUBVENCIONIRANJE INVESTICIJ 
(GRADNJA OBJEKTOV IN NAKUP 
OPREME) ZA OPRAVLJANJE DOPOL
NILNIH DEJAVNOSTI, ki so povezane ali 
izhajajo iz kmetijstva (domača obrt, do
delava sadja, zelenjave, živalskih 
proizvodov, ...)

3.člen

Sredstva se za isti namen istemu prosilcu 
lahko namenijo le enkrat.

4.člen
Sredstva za subvencioniranje realne 
obrestne mere lahko zaprosijo naslednji

prosilci:
- fizične osebe, ki opravljajo kmetijsko de
javnost,
- pravne osebe, ki opravljajo kmetijsko de
javnost, z do 30 zaposlenimi.

5.člen

Upravičenci morajo izpolnjevati sledeče 
pogoje:
- da imajo sedež oziroma stalno bivališče v 
Mestni občini Murska Sobota.

Vse investicije morajo biti z začetkom od
1.1.2001 naprej in se morajo zaključiti v 
dveh letih od podpisa tripartitne pogodbe.

6.člen

Sredstva za subvencioniranje realne 
obrestne mere lahko pridobi prosilec, ki 
ima med viri financiranja zagotovljenih na
jmanj:
* 35 % lastnih sredstev predračunske vred
nosti investicije, če je investicija namenjena 
za nov proizvodni program na kmetiji;
4 50 % lastnih sredstev predračunske vred
nosti investicije, če je investicija namenjena 
v širitev dejavnosti.

7.člen

Izhodiščna obrestna mera kreditov znaša 
TOM + 5%. Razpis se izvaja v sodelovanju z 
bankami, ki sprejmejo navedene razpisne 
pogoje.
Doba odplačevanja kredita je največ 10 let. 
Posojila se vračajo v obrokih dogovorjenih 
z banko, vendar najmanj dvakrat letno.

8.člen

Višina subvencije realne obrestne mere 
kreditov v skladu s tem razpisom znaša do
5 % z upoštevanjem možnih subvencij po 
ostalih natečajih v Republiki Sloveniji.

9.člen
K vlogi mora prosilec priložiti:
? podatke o vlagatelju in opis stanja,
? kratek opis investicije z osnovnimi podat
ki o investiciji,
? uradni predračun oz. račun za izvedena 
dela oz. opravljen nakup, na podlagi katere
ga je pridobljen kredit,
? mnenje terenske kmetijske svetovalne 
službe o upravičenosti investicije,
? sklep oz. pogodbo z banko ali drugo fi
nančno organizacijo o odobritvi posojila v 
tekočem letu,
? fotokopijo overjene kupoprodajne 
pogodbe, kopijo katastrskega načrta in pos
estni list (velja za točko 8),
? prospekt s tehnično dokumentacijo, iz 
katerega je razvidno za kakšno vlaganje je 
podan zahtevek (velja za točko 7),
? pri graditvi oz. obnovi objektov ustrezno 
veljavno dokumentacijo: lokacijsko, 
pravnomočno gradbeno dovoljenje, odločbo

o priglasitvi del, če gradbeno dovoljenje ni 
potrebno, načrt ipd.(ne velja za točki 7 in 
8),
? pri vlogah v vrednosti nad 3.000.000 SIT 
se zahteva poslovni načrt oz. investicijski 
elaborat v skladu z zahtevami banke,
? izjavo vlagatelja, da se za isti namen niso 
pridobila sredstva iz državnih subvencij, ali 
se zahtevek podaja samo za razliko od pre
jetih državnih subvencij do predpisane 
višine subvencioniranih sredstev,
? fotokopijo ekološkega poročila pospeše
valne službe: izpolnjevanje standardov in 
normativov obremenitve tal; idejni načrt za 
notranjo ureditev (ne velja za točki 7 in 8).

10.člen

Namensko porabo sredstev in zaključek in
vesticije preverja pristojna komisija, ki jo 
imenuje župan. V primeru nenamenske 
porabe sredstev mora prejemnik sredstva 
vrniti v celoti z zakonskimi zamudnimi 
obrestmi, ki se obračunavajo od dneva 
odobritve do dneva vračila sredstev, in 
sicer:
- če so bila sredstva delno ali v celoti nena
mensko uporabljena,
- če se ugotovi, da je upravičenec pri prido
bitvi sredstev navajal neresnične podatke 
na zahtevkih.

11.člen

Med banko, upravičencem in Mestno obči
no Murska Sobota se sklene tripartitna 
pogodba, v kateri se določijo medsebojne 
obveznosti.

12.člen

Razpis je odprt do izkoriščenosti sredstev 
oz. najpozneje do 01.12.2001. Vloge z za
htevanimi prilogami je treba vložiti pri 
Mestni občini Murska Sobota, Kardoševa 2, 
9000 Murska Sobota, Oddelek za gospo
darske in negospodarske dejavnosti. Vloge, 
ki prispejo do 15. v mesecu, se bodo, s 
strani Komisije za dodeljevanje sredstev, 
obravnavale še isti mesec.

13.člen

O odločitvi bodo prosilci obveščeni najkas
neje v roku 8 dni po odločitvi mestnega 
sveta Mestne občine Murska Sobota.

III.

Ta sklep začne veljati z dnem sprejetja na 
Mestnem svetu Mestne občine Murska Sob
ota.

Številka: 41407-10/01 
V Murski Soboti, dne 12. junija 2001

Anton SLAVIC, l.r.
ŽUPAN

Mestne občine Murska Sobota
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OBRAZLOŽITEV:

V letu 2000 je bil sprejet Zakon o kmetijstvu (Ur.l. RS, št. 54/00), ki 
deli posamezne ukrepe v kmetijstvu na ukrepe kmetijske tržno-cen
ovne politike in na ukrepe kmetijske strukturne politike. Zakon o 
kmetijstvu v 15. členu določa, d a  je izvajanje ukrepov tržno-cenovne 
politike v izključni pristojnosti državnih organov RS. V skladu s 36. 
členom istega zakona lokalne skupnosti lahko uvedejo ukrepe 
kmetijske strukturne politike, ki pa ne smejo biti v nasprotju z na
cionalnim programom in akti vlade iz druge alinee 5. člena zakona 
o kmetijstvu. Na podlagi navedenega smo, v sodelovanju s Kmeti
jsko svetovalno službo, pri sestavljanju ukrepov v kmetijstvu up
oštevali Zakon o kmetijstvu in obrazložitev Ministrstva za kmetijst
vo, gozdarstvo in prehrano v zvezi z možnimi ukrepi s strani 
lokalnih skupnosti.

Na podlagi sredstev namenjenih pospeševanju in razvoju na po
dročju kmetijstva, ki smo jih zagotovili v proračunu Mestne občine 
Murska Sobota za leto 2001, se v ta namen regresirajo oziroma sofi
nancirajo postavke, ki so navedene v prvem delu sklepa, in subven
cionira realna obrestna mera investicijskih kreditov za pospeševan
je kmetijstva za postavke navedene v drugem delu sklepa.

Silvija KOUTER

SUBVENCIJE V KMETIJSTVU za leto 2001
(Obvestilo glede izpolnjevanja obrazcev za pridobitev pomoči iz 
naslova Subvencij 2001)

V 34. številki Ur.l. RS z dne 10.05.2001 je bila objavljena UREDBA o 
izvedbi kmetijske politike za leto 2001.

Na podlagi prošnje Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehra
no, Agencije RS za kmetijske trge in razvoj podeželja, naprošamo 
vse tiste, ki bi radi pridobili sredstva iz naslova Subvencij 2001, da 
bodite pozorni na naslednje:

1. Kje dobite vlogo?
Vlogo dobite na enotah kmetijsko svetovalne službe. Lanski vla
gatelji so jo prejeli po pošti.
2. Rok za oddajo vloge: od 1.6. do 30.6.2001.
Pošljite jo priporočeno na naslov:
Agencija RS za kmetijske trge in razvoj podeželja, Dunajska cesta 
160, 1000 Ljubljana
3. Vlogo izpolnite čitljivo, s tiskanimi črkami.
Pazite zlasti na pravilno pisanje številk 3, 5, 7, 9 in 4.
4. Priložite vsa potrebna potrdila in dokazila.
V primeru, če imate zemljo v zakupu ali pa imate zemljišče v ko
masacijskem postopku, morate priložiti:
- izjavo o zakupu zemljišč, ki mora biti obvezno podpisana tako s 
strani zakupodajalca kot zakupnika,
- kopijo zakupnih pogodb z državo oz. lokalnimi skupnostmi,
- kopijo komasacijske odločbe, če je niste priložili že lani.
5. Preverite pravilnost osebnega računa, na katerega želite imeti 
nakazana sredstva.
Pravilnost podatkov o računu mora potrditi finančna institucija, pri 
kateri imate odprt osebni račun (banka HKS, hranilnica).
6. Preden vlogo oddate, jo izročite kmetijskemu svetovalcu. 
Pregledal jo bo in s svojim podpisom na zadnji strani potrdil, da so 
vse rubrike izpolnjene in da je vloga popolna in čitljiva. (Ne čakajte 
do konca meseca junija, da ne bo prepozno, kajti za pridobitev 
nekaterih potrdil in dokazil je treba pri pristojnih institucijah čakati 
tudi po 8 dni!)
7. Kopijo vloge, vseh dokazil in potrdil hranite doma.

1. SLOVENSKE LETNE IGRE OTROK 
MARIBOR, 25.05.2001

Mestna občina Maribor -  Zavod za šport in Športna zveza Mari
bor so v petek, 25. maja 2001, v popoldanskih urah na športnem 
igrišču Maribor pripravili prve Slovenske letne igre otrok - 
učencev OŠ v starosti od 12. do 15. leta.

Nastopilo je 220 športnikov iz sedmih slovenskih mest oz. občin:
-  Celja -Ravne na Koroškem
-  Domžal - Slovenj Gradca in
-  Maribora - Velenja
-  M. Sobote
Mladi športniki so merili moči v odbojki, plavanju, atletiki in 
tenisu.

ATLETIKA - dekleta
- Lučka Cvetko, 800 m / 1. mesto / 2.22,03
-  Karmen Grmjak, višina /  1. mesto / 1.65
-  Anja Cipot, daljina / 2. mesto /  4.58
- Marinka Horvat, 100 m / 6. mesto /  13.76

ATLETIKA - dečki
-  Gregor Kranjec, 100 m / 1. mesto /  11.83
-  Dejan Čeleš, višina /  3. mesto / 1.40
- David Horvat, 1500 m / 4. mesto / 4.37,70
-  Marko Ružič, daljina / 7. mesto /  4.82

Ekipno (dečki in deklice) so zasedli visoko drugo mesto z 48 
točkami -  takoj za domačini, ob upoštevanju, da Mestna občina 
Murska Sobota ni imela predstavnika tako pri dečkih, kot pri 
deklicah v metu krogle.

Trenerja sta bila Andrej Brinir in Radislav Jokanovič.

TENIS - dečki in deklice

Ekipa v tenisu je nastopala v sestavi:
-  Miloš Mitrovič
-  Beno Šiftar
-  Janja Buzeti
-  Urška Klepec

Trener ekipe je Uroš Gajšek.

Mladi športniki tenisači so bili glede na močno konkurenco in 
glede na dokaj nizko starost nasproti drugim uspešni, predvsem 
so se izkazali s požrtvovalnostjo in borbenostjo.

Vsi tekmovalci, tako v atletiki kot v tenisu, so opravičili zaupanje 
in so uspešno predstavili atletiko in tenis Mestne občine Murska 
Sobota na prvih Slovenskih letnih igrah otrok v Mariboru.

V vodstvu ekipe Mestne občine M. Sobota so bili: Stanko Kerč
mar, predsednik Športne zveze M. Sobota, Jože Stvarnik, 
strokovni sodelavec za področje vzgoje in izobraževanja, Jože Vild, 
član komiteja mednarodnih iger otrok.

Prve Slovenske letne igre otrok so bile kot priprava slovenskih 
mest na udeležbo 33. mednarodnih iger otrok, ki bodo v 
mestu Szombathelyju na Madžarskem v času od 20. -  23. av
gusta 2001. Na teh igrah bodo sodelovali mladi iz 45 mest iz 
vseh kontinentov sveta.

Športniki iz Mestne občine Murska Sobota se bodo teh iger 
udeležili v naslednjih športnih panogah:
-  atletika
-  tenis
-  namizni tenis

Stanko KERČMAR

IV
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Pomembna odkritja pri 
arheoloških izkopavanjih 
v okolici Kroga

a trasi bodoče avtoceste na odseku Vučja 
vas-Beltinci oziroma točneje v okolici Kroga 

ter gramoznice na Bakovski cesti v Murski Soboti, 
potekajo že od lanskega leta obsežna arheološka 
izkopavanja.

Tačas v Sloveniji najobsežnejša izkopavanja ter v 
pokrajini ob Muri sploh, potekajo na treh različnih 
mestih: lokacijo Raščica pri Krogu vodi arhe
ologinja Irena Šavel, lokacijo Pod Kotom-Sever 
arheolog Branko Kerman, v neposredni bližini pa 
ostaline preteklosti odkrivajo tudi arheologi Za
voda za spomeniško varstvo iz Maribora. Izkopa
vanja bodo predvidoma potekala do konca okto
bra letos.

Kot nam je povedal Branko Kerman, sicer višji 
kustos Pokrajinskega muzeja v Murski Soboti, 
izkopavanja na trasi bodoče avtoceste potekajo že 
tri leta. Samo lansko leto so pri izkopavanjih na 
lokaciji Kotare-Krogi ter Kotare-Baza, odkrili ob
sežno multikulturno najdišče - naselbino zgodnje 
bronaste dobe, grob iz železne dobe ter v 
neposredni bližini naselbine tudi križne strukture, 
kar nakazuje, da je bilo tam nekoč ritualno 
središče.

Od približno dva hektarja velikega najdišča Pod 
Kotom-Sever Kerman na podlagi predhodnih 
arheoloških terenskih pregledov ter analiz 
keramike zopet pričakuje pomembna odkritja, 
zlasti kar zadeva muItikuIturaIne naselbine. Tako 
je skupina več kot štiridesetih mladih, predvsem 
študentov, ki pomagajo pri grobih zemeljskih 
izkopavanjih. Študentje arheologije ter arheologi 
pa pri izkopavanjih opravljajo strokovna dela in že 
so odkrili arheološke ostaline iz antičnega obdob
ja.

Potem ko se bodo izkopavanja na trasi avtoces
te med Vučjo vasjo in Pincami v celoti zaključila - 
to pa bo šele v nekaj letih, se bo lahko Prekmurje 
pohvalilo z bogatim arheološkim profilom, kar bo 
zelo dragoceni podatek tako v arhelološkem kakor

geološkem pogledu. Doslej je namreč naša pokra
jina v slovenskem merilu, kar zadeva področje 
arheologije, veljala za območje, ko nekatera arhe
ološka obdobja sploh niso bila registrirana. Zato 
so pričakovanja arheologov toliko večja. S tem se 
strinja tudi namestnik vodje izkopavanj Pod 
Kotom-Sever, arheolog Boris Kavur iz Maribora, ki 
opozarja, da je specifika dela pri tako obsežnih 
izkopavanjih precej drugačna od le nekaj kvadrat
nih metrov velikega ter zelo koncentriranega na
jdišča.

Geza GRABAR

Arheološka izkopavanja na lokaciji Pod 
Kotom-Sever potekajo takoj pod zgornjo plastjo 
zemlje - ornico

Zahtevno delo motijo tudi različni vremenski 
vplivi

Vodja izkopavanj Branko Kerman s prvimi 
arheološkimi ostalinami iz antičnega obdobja

KONCERTA
ce rkv i sv. N iko la ja  v 
M u rsk i S o b o ti je  b il v 
m aju ko n c e rt dek

liškega pevskega zbora in  g o 
dalnega orkestra glasbene šole 
Frana K oruna Koželjskega iz 
Velenja. Nepozaben večer nam  
je  z b o r u s tv a ril z  dož ive to  
skladbo G ionvann ija  B a ttis ta  
Pergolesija: S tabat Mater.

Pergolesi je  v te j skladb i p ro d rl 
do n a jb o lj čustven ih  tanč ic  
M ate re  Božje, s to ječe  pod  
križem, je  zapisal m in o rit;  av to r 
pa skladbe, k i je  doživela iz jem 
no popularnost, n ik o li n i slišal, 
saj je  b ila  n jeg ov  la b o d ji spev. 
Nam je  b ilo  dano, da smo j i  
lahko p r is lu h n ili, in  to zastonj, 
saj je  p r ire d ite v  b ila  v okv iru  
m ajskih večerov kluba Pac.

V p ro s to r ih  PAC-a, na Len
davski 5a, pa je  bila v maju, v 
gosteh  p ia n is tka  svetovnega  
slovesa Rita Kinka, predsto jn ica  
na K atedri za k la v ir na Akadem i
j i  um e tnos ti v Novem Sadu.

BREZ VODE NI 
ŽIVLJENJA
To je naslov akcije podjetja Roto, 
ki so jo  pričeli skupaj z dijaki 
Srednje ekonomske šole in nji
hovo mentorico Alenko Glavač 
Geršanov ter Brankom Žuncem 
mlajšim in študenti Ekonomsko 
poslovne fakultete v Mariboru. 
Darja Mihalič iz službe za mar
keting podjetja za predelavo in 
trženje Roto je povedala zakaj so 
se odločili za predstavitev rezer
voarjev za vodo, ki predstavljajo 
novost pri zmanjšanju porabe 
vode in izkoriščanja deževnice za 
hišno uporabo. Ta bo posebej 
aktualna v sušnem obdobju, 
statistični podatki s katerimi je 
postregla, pa so že sedaj dovolj 
prepričljivi, da začenjamo 
uporabljati deževnico tudi za 
hišno uporabo in tako zmanjšu
jemo porabo pitne vode, katere 
zaloge so omejene.
Kako zbirajo vodo po sistemu 
Roto, je nazorno demonstriral 
in opisal vodja projekta VODA - 
ROTO, Matjaž Pavlinjek, ki je za 
tem še izpostavil prednosti pri 
zalivanju rož in vrtov v času suše 
z deževnico.
Akcijo Brez vode, ki se je pričela 
ob svetovnem dnevu voda v 
marcu, bodo nadaljevali s 
pripravo letakov za osveščanje 
prebivalcev, s srečanji s pred
stavniki institucij, ki skrbijo za 
varovanje okolja in zdravje ljudi 
ter novinarji, pa tudi brošurami z 
vsebinami o pitni vodi in skrb
nem ravnanju z njo.
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Obnova baročnega portala 
soboškega gradu

aročni portal gradu v 
Murski Soboti, s figura
mi atlantov iz prve 

polovice 18. stoletja, ki ga poz
navalci med drugim uvrščajo 
med enega najlepših in na
jpopolnejših tovrstnih figural
nih kompozicij na Slovenskem, 
dobiva končno podobo.

Restavratorji pod vodstvom 
akademskega kiparja Viktorja 
Gojkoviča, ki so se že lansko 
jesen lotili sanacije tega edin
stvenega portala ter z njim 
nadaljevali v letošnjem letu, 
končujejo z deli.

Po utrditvi preperelega ter od 
vlage načetega peščenjaka bo 
portalna kompozicija dobila 
poenoten likovni vtis.

Geza GRABAR

Obnova portala soboškega 
gradu prehaja v zaključno fazo. 
Denar zanjo, v višini 4 milijone 
tolarjev, je poleg republiškega 
ministra za kulturo zagotovila 
Mestna občina Murska Sobota.

Vsak detajl portala, ki je bil 
menda v Mursko Soboto konec 
19. stoletja prenešen iz 
Budimpešte na Madžarskem, je 
bilo potrebno skrbno obdelati, 
ga utrditi, dodelati ter na 
koncu še retuširati.

PREDSTAVITEV PROGRAMA SNG DRAMA V 
SOBOŠKEM GRADU

retjina obiskovalcev SNG Drama je iz krajev zunaj 
Ljubljane, zato so se je njen ravnatelj s sodelavko za 
stike z javnostjo, pred novo sezono odločil za pred

stavitev v Murski Soboti. Bila je prva tovrstna v Sloveniji in 
izčrpna, saj je uvodoma Janez Pipan pojasnil nov pristop 
potem pa podrobno predstavil gledališki repertoar za jesen 
in zimo 2001/2.

Gost Miha Mazzini
S kratkim igranim filmom pod naslovom »Svobodna si -  odloči 
se!« (vsebina na kratko: izsek iz vojne na Balkanu devetde
setih let) se je 9. maja (na dan zmage na fašizmom!) zvečer 
pričel v salonu Murska republika literarni pogovor Roberta Ti
tana Felixa s slovenskim pisateljem Miho Mazzinijem, ki sicer 
živi in dela v Radovljici. Gre za pisatelja, ki bralce ne podcen
juje in je doslej izšlo že sedem njegovih samostojnih del (Očka 
orel bend -  1981, Drobtinice -  1987, Godbe -  1989, Zbiralec 
imen -  1993, Satanova krona -  1993, Dostava na dom -  1997 
in Telesni čuvaj, verzija 1.72 -  2000). Leta 1988 je prejel priz
nanje zlata ptica. Miha Mazzini je predavatelj na Akademiji za 
gledališče, radio, film  in televizijo v Ljubljani, a sam pripravl
ja magisterij scenaristike na eni izmed angleških univerz. Kot 
sam pravi, kadar potrebuje denar, piše priročnike za računal
niške navdušence, ki jih  je doslej izšlo že šest. Ima tudi najbolj 
zgledno urejeno spletno stran na internetu med slovenskimi 
pisatelji.
Film, ki je  bil prikazan v uvodu večera, je režiral Mazzini, 
čeprav so scenariju, člani odbora, ki ocenjujejo filme, dali 
oceno 0. Zatorej je pred maloštevilnim občinstvom tekel raz
govor v zvezi s prikazanim filmom, v glavnem pa o njegovem 
najnovejšem delu, romanu Telesni čuvaj, verzija 1.71. Avtor 
dosledno vztraja pri načelu, da o njem povsem dovolj govore 
njegova dela.

Besedilo in slika Filip MATKO

Miha Mazzini (levo) v pogovoru z Robertom Titanom Felixom

DOBRODELNO SREČANJE
vangeličanska cerkev v Murski Soboti je bila prvo 
nedeljo v tem mesecu prizorišče družabnega srečanja, 
katerega izkupiček je namenjen otroškemu oddelku 

splošne bolnišnice v Rakičanu.
Dobro obiskana 

prireditev se je odvi
jala v senci dreves
nih krošenj, po 
končani božji službi, 
ki jo  je opravil 
duhovnik, mag Leon 
Novak, pa so srečan
je popestrili številni 
nastopajoči.

FOTO: Geza GRABAR
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SVETOVALNICA ZA 
MLADOSTNICE
V ginekološki ambulanti Splošne bolnišnice Murska 
Sobota v Rakičanu je od junija dalje popoldne odprta 
svetovalnica za mladostnice, ki lahko dobijo brezplačen 
nasvet ali pa se odločijo za pregled pri ginekologinjah: 
Janki Palančai, Simoni Čopi ali Nataši Kous. 
Predstojnica ginekološko-porodnega oddelka Eva 
Koltaj-Kocan, dr. med spec., je povedala, da so se za 
svetovalnico za mlade, odločili zato, da bi dekletom 
olajšali prve korake v smeri tovrstnega osveščanja. Po 
izkušnjah s starši na tradicionalnem območju, je veliko 
takih, ki jim  doraščajoča dekleta ne zaupajo in se v 
družini ne pogovarjajo o spolnosti. Strokovni nasvet in 
brezplačen obisk ob pravem času pa je več kot do
brodošel in lahko prepreči marsikatero nezaželjeno 
nosečnost. Posebej, ker dekleta po pričakovanjih ne 
bodo imela predsodkov v stiku z mladimi zdravnicami 
specialistkami.
Na predavanju, k i  je bilo to pomlad na Gimnaziji Murs
ka Sobota, smo prevladovali starši, kar je bil očitni 
kratki stik v organizaciji, saj je bilo namenjeno dijak
injam. Iz svoje dolgoletne ginekološke prakse bi jim  dr. 
Godič lahko povedal marsikaj zanimivega in uporabne
ga, tako kot jim  bodo znali neposredno svetovati tudi 
v posvetovalnici za mladostnice.

RAZVOJ ZA ZDRAVJE V 
POMURJU

ak je bil naslov posveta, ki ga je v prostorih Izobraževalenga centra v Raki
čanu organiziralo ministrstvo za zdravstvo. Državna sekretarka za preven
tivo in krepitev zdravja, Jožica Muačec Zakotnik, pa je na tiskovni konfer

enci predstavila projekt in njegove izvajalce. To so poleg Regionalne razvojne 
agencije Mura še Zavod za zdravstveno varstvo Murska Sobota in Urad svetovne 
zdravstvene organizacije za zdravje in razvoj iz Benetk, ki ga je predstavil njegov 
direktor dr. Erio Ziglio, medije pa označil za partnerje v projektu.

Jožica Maučec Zakotnik, dr. medicine, ki izvira iz naše pokrajine, si je odgovorila 
na izhodiščno vprašanje, zakaj prav Pomurje. Temno sliko o pokrajini na repu 
države z najnižjim osebnim dohodkom zaposlenih prebivalcev in množico brez
poselnih ter visoko stopnjo umrljivosti, pa je s prosojnicami podkrepila mag. Bran
ka Belovič z Zavoda za zdravstveno varstvo Murska Sobota, ki je dokumentirala 
pokazatelje majhnega števila rojstev in večjo ter zgodnejšo umrljivosti kot drugod 
v Sloveniji. Ženske živimo v Pomurju pretežno dve, moški pa kar tri leta manj. 
Sprejemov, predvsem ostarelega in opešanega prebivalstva, v bolnišnico je veliko, 
med vzroki za smrt pa je veliko pljučnega raka.

Obnove prebivalstva skorajda ni, med vzroki za takšno stanje, pa je dr. Mojca 
Gruntar- Činč, državna podsekretarka na ministrstvu za zdravstvo, kot zakonitost 
navedla predvsem slabo socialno stanje, ki botruje tudi številnim samomorom. Dr. 
Erio Ziglio, direktor urada za zdravje in razvoj pri svetovni zdravstveni organizaci
ji, pa je poleg navdušenje nad našo lepo pokrajino, izrazil presenečenje, da naši 
politiki in gospodarstveniki ne uspejo izkoristiti prednosti njene lege na stičišču 
meja. Po njegovem mnenju bi jo lahko bolje izkoristili v smeri razvoja in ne le anal
iziranja slabega stanja.

4.junij - svetovni dan krvodajalstva
eta 1953 je organiziranje krvodajal
skih akcij v Sloveniji prevzel Rdeči križ 

  in tej humanitarni organizaciji je us
pelo povezati in vključiti tako posameznike 
kot delovne kolektive in društva v pravo sol
idarno gibanje - v prostovoljno, anonimno 
in neplačano krvodajalstvo.

Naša država je pri preskrbi krvi samoza
dostna, kar pomeni, da dobiva dovolj krvi s 
krvodajalskimi akcijami med svojimi državl
jani. V Sloveniji daje kri okoli 5 % prebival
cev, kar pomeni, da je vsak dan potrebnih 
okoli 400 krvodajalk in krvodajalcev, da se 
lahko zadosti potrebam zdravstva po krvi. 
Letno se zbere okoli 45 tisoč litrov krvi, ki jo 
daruje 100 tisoč krvodajalk in krvodajalcev.

K tako množičnemu odzivu je pripomogla 
dobro zastavljena organizacija krvodajalst
va pod okriljem Rdečega križa Slovenije, v 
tesnem sodelovanju z Zavodom za transfuz
ijo krvi ter ostalimi transfuzijskimi enotami 
v devetih slovenskih bolnišnicah, tudi v Rak
ičanu. Tukaj območne organizacije Rdečega 
križa (Gornja Radgona, Lendava, Ljutomer in 
Murska Sobota) zagotovijo vsako leto 5 000 
do 5 500 krvodajalk in krvodajalcev, od teh 
00  RK M.Sobota od 3600 do 3800.

Prav tako je neprecenljivo delo vsakega 
posameznega aktivista Rdečega križa, kot 
tudi razumevanje ljudi, da je konzervirana 
kri nepogrešljiva za reševanje življenj in us

pešno zdravljenje, ki mora biti vsak trenutek 
na razpolago vsakomur, ki jo  potrebuje.

V Sloveniji smo še vedno v prehodnem ob
dobju, ko od množičnega prehajamo k načr
tovanemu krvodajalstvu, kar pomeni, da se z 
zbrano krvjo pokriva dejanske potrebe 
zdravstva, tako v količini krvi kot s krvnimi 
skupinami. To omogoča tudi ustrezen infor
macijski sistem, ki se ga stalno izpopolnjuje.

Samo s takšnim pristopom h krvodajalcem 
in s takšnim načinom dela se bo zmoglo tudi

v bodoče reševati življenja, in sicer skladno s 
standardi, ki jih določa tudi Evropska unija. 
Kljub razvoju znanosti in še posebej 
medicine, ostaja dejstvo, da je kri še vedno 
nenadomestljivo zdravilo, zato si pri zago
tavljanju lahko pomagamo le ljudje med 
seboj.

Tako ob svetovnem dnevu krvodajalstva - 
4. juniju - Rdeči križ Slovenije čestita vsem, 
ki ob tej humanitarni aktivnosti kakorkoli 
sodelujejo.

Vsakoletna srečanja krvodajalcev ob 4.juniju so množična
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Minister za zdravstvo 
v Murski republiki
Okrogle mize o noveli zakona o OBMP, ki jo je v Murski Soboti 
organizirala LDS, se je udeležil tudi minister za zdravstvo dr. Dušan 
Keber, prisoten pa je bil še direktor soboške Splošne bolnišnice dr. 
Bojan Korošec. Pogovor je koordinirala članica Izvršilnega odbora LDS 
Nataša Horvat.

Po sprejetju Zakona o zdravljenju neplodnosti in postopkih oploditve z 
biomedicinsko pomočjo v lanskem letu se je izkazalo, da področje 
neplodnosti ni v celoti zadovoljivo urejeno. Zato so poslanci LDS jeseni 
2000 vložili spremembe zakona, ki naj bi uredile nekatere najbolj 
pereče pomanjkljivosti. Veljavni zakon je namreč iz postopkov izločil 
pare, v katerih sta neplodna oba partnerja. Do zdravljenja s postopkom 
OBMP sta upravičena moški in ženska, ki živita v medsebojni zakonski 
zvezi ali zunajzakonski skupnosti, in ki glede na izkušnje medicinske 
znanosti ne moreta pričakovati, da bi dosegla zaploditev s spolnim 
odnosom. Predstavniki LDS so se zavzeli, da je do zdravljenja 
neplodnosti s postopki OBMP upravičena tudi ženska brez partnerja. 
Zagovarjali so tudi stališče, da se iz utemeljenih razlogov sme opraviti 
tudi ženski, pri kateri ni ugotovljena neplodnost. Postopke OBMP 
lahko opravljajo samo tisti centri za OBMP, ki jih določi minister, 
pristojen za zdravstvo. Vsak postopek OBMP s spolnimi celicami 
darovalke ali darovalca se bo opravil na predlog zdravnika -specialista 
ginekologije in porodništva - po pridobitvi soglasja strokovnega 
posvetovalnega telesa centra za OBMP, ki ga sestavljajo zdravnik, 
strokovnjak s področja embriologije in socialni delavec. Še poprej se bo 
moral pacient udeležiti psihološko-socialnega svetovanja in poučiti o 
pravnih posledicah privolitve v OBMP. Za vsako spolno celico morajo 
centri za OBMP shranjevati osebne zdravstvene podatke o darovalki 
ali darovalcu in zdravstvene podatke o njenih oziroma njegovih 
starših. Prav tako treba voditi podatke o dnevu, mesecu in letu, ko so 
bile spolne celice darovane, shranjene in uporabljene. Prepovedano bo 
kloniranje.

Boris HEGEDUŠ

Pred referendumom je  bila v Murski Soboti okrogla miza, ki se 
je  je  odeležil tud i m inister za zdravstvo dr. Dušan Keber. Na 
fo to g ra fiji z Natašo Horvat, namestnico upravnika poštne 
enote Murska Sobota in d irektorjem  Splošne bolnišnice Murs
ka Sobota dr. Bojanom Korošcem.

Ženski forum Romkinj

čast svetovnega dneva Romov se je 26. aprila v soboškem Di
jaškem domu sestal Ženski forum pri Zvezi Romov Slovenije, 
ki ga od lanske jeseni vodi Anita Cener. Prisoten je bil tudi 

predsednik romskega društva Romani Union v M.Soboti ter Zveze 
Romov Slovenije, Jožek Horvat - Muc, ki je prisotnim predstavil de
lovanje Svetovne romske organizacije, ki letos slavi 30-letnico obsto
ja.

Ženski forum je lansko jesen pripravil več ustvarjalnih delavnic, z 
ličnimi izdelki in sladkarijami pa so obiskale najmlajše Rome v Velen
ju (tamkajšnje Romsko društvo Romano vozo) in vrtec Romano na 
Pušči, kajti s tem so opravile tudi obdaritev za dedka Mraza. V pri
hodnje bodo poskušale organizirati zdravstvena predavanja za član
ice foruma, o negi dojenčka in otrok ter o različnih oblikah zasvo
jenosti.

Med udeleženci foruma 26.aprila je bilo presenetljivo veliko število 
mladih, pa tudi moških ni manjkalo, čeprav so se za sklic odločile 
članice foruma. Vsi skupaj so pazljivo prisluhnili tudi poeziji, ki jo 
piše in vsem v zabavo prebira Romeo Horvat - Popo.

Filip MATKO

O devetletki na Pušči
eseni bo v romskem naselju Pušča pri Murski 
Soboti kar deset otrok, starih šest let, ki bi jih 
lahko starši vpisali v program devetletnega šolan

ja, saj so to obliko izobraževanja že vpeljali na soboški 
OŠ II, jeseni pa še na OŠ I in OŠ III, nekateri otroci s 
Pušče pa obiskujejo tudi OŠ IV.

Predstavniki soboške OŠ I so zato obiskali vrtec Ro
mano na Pušči in tamkaj zbrane starše v januarju 
letos, predstavnice OŠ III pa v mesecu februarju. Oboji 
so predstavili program devetletnega šolanja, kajti de
vetletni program osnovnošolskega izobraževanja naj bi 
bil jeseni dosegljiv tudi romskim otrokom. Sicer pa bo 
ta program veliko več zahteval tudi od staršev, kar so 
lahko spoznali na obeh dveh predstavitvah.
V vrtcu Romano je tačas 28 malčkov, jeseni pa bo kar 

šest šestletnikov manj, saj gredo v šolo. Tako bodo lahko 
v vrtec Romano vpisali več otrok mlajših od treh let.
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POHOD MATURANTOV PO SOBOŠKIH ULICAH
Tista znana pesem maturantov »Gaudeamus igitur...« je 

po soboških ulicah glasno odmevala tud i pred koncem 
letošnjega šolskega leta.

Maturanti vseh petih srednjih šol v mestu - gimnazije, 
ekonomske, kmetijske, zdravstvene te r  poklicne in 
tehniške, so se že po trad ic ij i  odeli zaključnemu pohodu 
primerno - majice z navedbo učencev v razredu na h rb t
ni ter šole ali šaljivega motiva na sprednji strani, na glavi 
pa je bila nepogrešljivo oglato, črno učenjaško pokrivalo 
z dolgim cofkom na sredini.

Tudi maturant i  oči tno sledijo sodobnim t rendom, saj

namesto s pesmijo nase raje opozarjajo z rezkim, čisto 
nogometnim piskanjem na športne piščalke. Tudi od ve
likanskega ključa, ki naj bi mladim učenjakom odpiral 
prav vsa vrata na poti do novih znanj, ni bilo več prav 
nobenega sledu...

Maturanti pa so kljub vsemu bili maturanti, in tisti dan 
je bilo zanje dovoljeno prav vse. Tudi zasedba mestnega 
središča mesta in osrednjega križišča v njem v dopoldan
skih ter parka v popoldanskih in nočnih urah.

Geza GRABAR

Pohod maturantov po soboških ulicah - dan, ki ga s polno 
pričakovanj čaka (in dočaka) vsak srednješolec.

Maturanti so kar sredi belega dne »okupirali« osrednje križišče v 
mestu - pred restavracijo Zvezda.

DEKORATIVA V BLAGOVNI HIŠI ŠOPING

V maju je  bila v prvem nad
stropju blagovne hiše Šoping 
o tvoritev prenovljene
Potrošnikove enote Dekorativ
na. Njena dobavitelja sta 
Odeja in Svilanit, v o tvo
ritvenem nagovoru pa je  d i
rektor veletrgovine Potrošnik 
mag. Alojz Režonja podrobno 
predstavil novo ponudbo pren
ovljene prodajalne na 540 
kvadratnih metrih.

Foto: Lado KLAR

POMLADNI REZ PLATAN
Glavna mestna -  Slovenska ulica je bila v času 
pomladnega reza platan zaprta za promet, saj bi 
lahko kakšna veja padla in poškodovala tako 
pešce kot pločevino. Komunalnemu podjetju, ki 
je očistilo drevesa suhih vej, so pri izvedbi del 
priskočili na pomoč tudi gasilci, saj bi brez nji
hove lestve težko opravili zahtevno opravilo.
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Evropska delegacija na 
obisku v Rakičanu

organizaciji Službe za programe Evropske unije ter 
evropske inštitucije Cedefop so v okviru prvega študi
jskega obiska sredi maja člani mednarodne delegacije 

Evropske unije ter vodstva republiškega Centra za poklicno 
izobraževanje, mudili tudi na Srednji kmetijski šoli Rakičan.

Celodnevno druženje, spoznati naš šolski sistem ter razvo
jne projekte s tega področja, se je začelo s predstavitvijo šole 
ter njenih izobraževalnih programov. Obisk je vključeval tudi 
oglede učnih prostorov za izobraževanje strokovnih predme
tov, v okolici šole pa tudi posestva, delavnic, učne kuhinje in 
učiln ic za praktično izobraževanje te r drugih zanim ivosti 
šole, in zaključilo v kleti rakičanskega gradu, je potrdilo, da 
je vse bolj evropsko prim erljivo tudi naše šolstvo.

Kot smo slišali so dovršen šolski sistem, veliko strokovnega

ter praktičnega izobraževanja, velika skrb za okolje, duali, ki 
jih  bodo na poti vključevanja naše države v evropske inte
gracijske tokove, po njihovih zagotovilih podprli tudi člani 
omenjene evropske delegacije.

Po besedah Vladimirja Tkalca, direktorja Centra za poklic
no izobraževanje, je obisk delegacije iz EU - v njej so bili 
predstavniki s področja šolstva iz Portugalske, Francije, Grči
je ter Irske, presegel pričakovanja vseh. Visoki gostje, ki so 
spoznavali naš sistem poklicnega šolanja, so si namreč med 
drugim ogledali tudi Šolski center v Novem mestu, tovarno 
Revoz, kjer dijaki nabirajo izkušnje iz praktičnega dela ter 
višjo strokovno šolo za gostinstvo in turizem na Bledu; z 
gostoljubnostjo, urejeno okolico, raznolikimi oblikami prak
tičnega dela in sploh urejenim šolskim sistemom, pa so bili 
zelo navdušeni in prijetno presenečeni tudi nad rakičansko 
kmetijsko šolo. Geza GRABAR

Gostje iz držav Evropske unije ob obisku Srednje kmetijske šole v 
Rakičanu niso bili presenečeni samo nad šolskim sistemom in 
učnim programom, kjer je tudi veliko praktičnega pouka, temveč 
tudi nad vzorno urejeno okolico. Poskusna polja, kjer opravljajo 
na desetine mikro poskusov za večino poljščin, okrasni vrt, šolski 
sadovnjak ter okrasni in zelenjavni vrt - vse to so bila področja, 
nad katerimi se je evropska delegacija zelo pohvalno izrazila

Na vzorno urejenem zeliščnem vrtu, kjer je moč najti tako 
okrasna, kakor uporabna zelišča

Po ogledu učne kuhinje ter učilnic za praktični pouk, je bilo v 
šolskem podjetniškem centru nekaj časa na voljo tudi za 
prigrizek. Še prej ogled mini šolskega laboratorija

Upravnik rakičanskega gradu ter predsednik tamkajšnje 
primestne krajevne skupnosti Ivan Karoli je bil ob obisku tudi v 
vlogi kočijaža. Pomembne goste je s kočijo popeljal od šole do 
rakičanskega gradu, kjer je bilo delovno kosilo, srečanje s 
predstavniki Regionalne razvojne agencije Mura ter 
Izobraževalnega centra Grad Rakičan ter v grajski šolski vinoteki 
tudi zaključek srečanja

22



21. junij 2001

Promocijski teden na 
na kmetijski šoli
Na Srednji kmetijski šoli (SKŠ) Rakičan so bili dnevi sredi maja 
tudi letos v znamenju tako imenovanih promocijskih ak
tivnosti, ki so ponujale možnosti, da se že sicer raznolik šolski 
vsakdan še popestri. Po drugi strani pa je to bila zopet tudi 
priložnost, da se šola okolju, v katerega je vpeta že več kot 
šest desetletij, predstavi v nekoliko drugačni luči, ki pa ni nič 
manj pomembna od svojega osnovnega poslanstva.

Aktivnosti ob letošnjem promocijskem tednu, ta je potekal že 
tretje leto zapored, so bile namenjene športu kot pomembne
mu dejavniku za krepitev duha in telesa. Izpostavili so, da 
šport veliko pripomore tudi k doseganju boljših učnih rezulta
tov ter da vpliva tudi na motivacijo.
Slogan Šport za vsakogar, s katerim so skušali na šoli to ob
liko fizične aktivnosti približati slehernemu dijaku ter profe
sorju, je resnično dosegel polno veljavo. Pod vodstvom peda
goga športne vzgoje Franca Tratnjeka, ki je bil vodja projek
tov, so v neposredni bližini šole uredili igrišča na prostem, ki 
so bila tudi prizorišča medsebojnih srečanjih tako dijakov 
kakor učiteljev.
Na otvoritveni dan so gostili plesalce iz plesne šole Devžej ter 
se v ritm ih latinsko-ameriških plesov z njimi tudi zavrteli; 
varovanci dijaškega doma, ki deluje v okviru šole, pa so 
pripravili program sodobne aerobike. Torek je bil v znamenju 
zaključnih športnih srečanj šolskega prvenstva, prisluhnili pa 
so tudi radijskemu predavanju o pomenu osebne higiene. 
Osrednji dogodek promocijskega tedna pa je bil obisk kegl
jačice svetovnega formata Marike Kardinar iz Dobrovnika. Po 
razgovoru z njo ter seznanitvijo z osnovnimi elementi tega 
športa, so tako dijaki kakor profesorji na prostem z njo tudi 
podirali keglje. Zaslužnim dijakom in dijakinjam s področja 
športa pa so za celoletno aktivnost podelili tudi priznanja. 
Tudi preostala dneva sta bila v znamenju športa: dijaki in 
delavci šole so merili moči v odbojki, bila je tekma v vlečenju 
vrvi, najhitrejši ter najmočnejši pa so sodelovali na področnem 
prvenstvu v atletiki.
Ob promocijskem tednu je na šoli za učence sedmih razredov 
osnovnih šol od petka do nedelje tudi letos potekal tridnevni 
kmetijsko-podjetniški praktikum. Odziv nanj je bil ponovno 
velik, saj je več kot dvajset učencev iz celotne pomurske regi
je pod vodstvom projekta Andreja Korošaka, praktikuma 
Vande Sobočan ter številnih sodelavcev, s poudarkom na nar
avoslovju spoznavalo strokovne vsebine kmetijske proizvodnje 
ter podjetništva. Zvedavim udeležencem tabora pa so približali 
tudi elemente športa.
Kljub bližajočim se počitnicam po zagotovilih ravnatelja Šte
fana Smodiša dejavnosti na šoli tudi v poletnih mesecih ne 
bodo zamrle. Dijaki se bodo namreč pripravljali na kmetijsko
živilski sejem v Gornji Radgoni, kjer bodo zopet predstavili de
javnost šole. Ker pa so počitnice vedno prekratke in bodo šol
ski zvonci prehitro poklicali k začetku novega šolskega leta, 
poskušajo že sedaj ustvariti inovativne in vedno boljše oblike 
sprostitvenih dejavnosti, s katerim i bodo tudi v prihodnje 
popestrili in razgibali svoj vsakdan.

Geza GRABAR

Na šoli so letos gostili znano kegljačico Mariko Kardinar. Z njo so se pogovar
jali o kegljanju in športu, pomerili pa v podiranju kegljev na prostem.

Robi Janža, ki ima na šoli status mladega raziskovalca, je bil med sodelavci na 
kmetijsko-podjetniškem praktikumu med najbolj aktivnimi

Diplomanti po 40-ih letih ponovno na 
kmetijski šoli
Na Srednji kmetijski šoli v Rakičanu se je konec maja srečala 
prva generacija diplomantov, ki so v šolskem letu 1960/61 v 
šoli za odrasle končali program izobraževanja za kmetijskega 
tehnika.
Takratna generacija je tako na področju kmetijstva, kakor 
gospodarstva in šolstva, že v 60. in 70. letih zasedla pomem
bna mesta ter pri odločanju za kmetijstvo vse do pred kratkim 
odigrala zelo pomembno vlogo.
Srečanje, ki se je začelo z ogledom šole ter predstavitvijo pro
mocijskega filma, se je nadaljevalo z družabnim delom v enem 
od vinotočev, so se udeležili tudi trije  učitelji takratne gen
eracije, in sicer Ludvik Kutoš, Jože Ternar ter Ludvik Kumin. 
Manjkala pa ni niti takratna ravnateljica šole Marija Skledar.
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Desetletje uspehov 
pomurskih sadjarjev

a Sadjarskim društvom 
Pomurja je deset let 
dela na področju 

strokovnega izobraževanja in 
usposabljanja. Društvo, ki 
danes šteje več kot dvesto 
sadjarjev - tako ljubiteljskih, 
kakor tistih, ki jim  je tržna 
pridelava sadja glavni vir do
hodka, je v tem času doseglo 
velike uspehe.

Že nekaj let staro idejo za 
ustanovitev društva, ki je 
strnilo članstvo iz takratnih 
vseh štirih pomurskih občin, 
je v krogu enakomislečih že 
pred osamosvojitvijo realiziral 
priznani sadjarski strokovnjak 
Vlado Smodiš iz takratne 
Kmetijske zadruge Panonka.

Člani društva so na 
zemljišču v Otovcih, ki so ga 
najeli od Sklada kmetijskih 
zemljišč Republike Slovenije, 
takoj na začetku zasadili 54 
sadik starih sort jablan. Sadni 
vrt danes z več kot sto sadika
mi je z leti dobival zaokroženo 
podobo ter z zasaditvijo 
dreves tudi s strani številnih 
eminentnih gostov - med 
njimi je bil tudi predsednik 
države, dobil sloves enkratne
ga spominskega vrta, kjer je 
mogoče najti najrazličnejše 
stare in odporne sorte sadne
ga drevja.

Pred društvom so številna 
naloge ter še več izzivov. Ker

je začetno navdušenje ured
itve ter vzdrževanja Sadnega 
vrta nekoliko zastalo, si po
murski sadjarji prizadevajo, da 
bi dali temu edinstvenemu 
vrtu nove vsebine. Podobno 
velja tudi za njihovo 
društveno glasilo Moj nasad 
ter družabno in tradicionalno 
prireditev Ples z jabolko.

Predsednik društva Ivan 
Marič, ki je pred dvema 
letoma nasledil Vlada Smod
iša, pa je prepričan, da bi 
morale biti glede na velikost 
prostora, ki ga društvo pokri
va ter glede na vse večjo 
razširjenost ljubiteljskega 
načina sadjarjenja, potrebe po 
sprotnem društvenem uspos
abljanju in izobraževanju sad
jarjev še večje.

Geza GRABAR

SD Pomurja je ob 10. obletni
ci najzaslužnejšim podelilo 
priznanja. Vlado Smodiš iz 
Otovcev ga je prejel za pio
nirsko delo v društvu, za 8- 
letno predsednikovanje ter za 
stalno profesionalno in 
strokovno podporo; za zgledno 
delo in vsestransko pomoč na 
različnih področjih, pa so priz
nanja prejeli tudi Marta Horvat 
iz Moščancev, Angela Vratuša 
iz Krašč, Mitja Slavinec iz 
Murske Sobote in Štefan Hor
vat iz Gornje Radgone ter za 
moralno, materialno in f i 
nančno pomoč občina Puconci.

Slovestnost ob jubileju Sadjarskega društva Pomurja

PLANINSKO CVETJE TUDI 
PRI VAS DOMA

M ed našimi obiski planin se pogosto oziramo po gorskih travah, 
cvetju, skalah, slapovih in podobnih privlačnostih, ki jih tam sreču
jemo. 'Nevsakdanja ' pokrajina nam vzbuja pozornost, kajti v 
gorah vladata mir in tišina, ki delata naše čute bolj dovzetne za nar
avne lepote. Posebno mesto vsekakor zavzemajo rastline in med 
njimi še posebej občudujemo tiste, ki so zaščitene in jih ne smemo 
trgati. Čeprav je prepovedan cvet najlepši, pa se čutimo dolžni za
pustiti prelepo gorsko cvetje in zelenje tistim, ki bodo prišli tja še za 
nami in našim potomcem, da bodo tudi oni občudovali enkratne 
umetnine narave. To cvetje je namreč raslo dolgo časa, da ga dan
danes lahko občudujemo in je pridobilo tudi določeno simboliko. 
Spomnimo se samo velikonočnice na Boču.
T.i. velikonočnica a li navadni kosmatinec (Pulsatilla vulgaris) je 
rastlina, ki spada v družino zlatičnic. Je trajna zelika, bolj ali manj 
dlakava, visoka 10 do 30  cm in ima posamične cvetove, ki so viseči 
na dolgih pecljih. Cvet je sestavljen iz šestih žametno svilenih vi
joličnih a li lisastih cvetnih listov.

Prav zaradi prekrasnega cveta 
te prekrasne rastline se ljudje od
ločijo za obisk Boča. Največji 
obisk zato beležijo aprila, ko ve
likonočnica cvete in jo hočejo 
množice obiskovalcev videti, 
občudovati, fotografirati ipd. 
Vendar je ni dovoljeno trgati in 
odnašati za spomin, kar sicer 
radi počnemo, ker je ve
likonočnica zaščitena rastlina. 
Kakšna škoda, pa tako radi bi jo 
imeli v svojem vrtu in jo obču
dovali tudi tam...Tudi če jo 
vseeno odtrgamo ali izruvamo, 
ko nas ravno nihče ne vidi, pon
avadi nimamo primerne posode 
ali vrečke, s pomočjo katere bi 
lahko nepoškodovano ali uvelo 
rastlino prinesli domov. Včasih 
se potepamo po gorah več dni 
skupaj - kaj bi šele takrat z natr
ganimi rastlinicami? Verjetno ne 
bi preživele do naše vrnitve 
domov, ko naj bi jo vtaknili v 
vazo ali zasadili na domačem 
vrtu.
Za naše prepovedane in na prvi 
pogled nedosegljive želje po 
planinskih rastlinah so poskrbele 
vrtnarije, ki se ukvarjajo z vzgo
jo tistih rastlin, ki jih najdemo po 
našem visokogorju in sredogor
ju. Gorske rastline, ki so vzgo
jene v vrtnarijah, so ponavadi

bolje prilagojene našim podneb
nim razmeram in bodo zato 
takšne rastline tudi bolje uspe
vale in se bohotile na naših vr
tovih, skalnjakih in škarpah v 
vsej svoji, sicer gorski lepoti. 
Poleg velikonočnice, katere 
sadike lahko zasadimo v naše 
vrtove v začetku jeseni, so rast
line, ki avtohtono rastejo v naših 
gorah ter jih najdemo tudi v 
naših vrtovih, npr. še encijan, 
kozji parkeljc (Lonicera 
caerulea), planika (Leontopodi
um alpinum), plahtica (Alchemil
la), zlatice (Ranunculaceae), 
ozkolistne narcise (Narcissus ste
laris), dišeči volčin (Daphne cne
orum), blazinasti klinčki (Di
anthus), kranjski jeglič (Primula 
carniolica)...
Encijan ali Clusijev svišč (Gen
tiana clusii) je nekaj cm visoka 
trajna zelika, pritlični listi so 
združeni v gosto rozeto in so 
suličasto koničasti. Cvet je velik, 
moder, s petimi, zvezdasto 
odprtimi venčnimi listi. Na avto
htonih rastiščih raste v skalnih 
razpokah, nesklenjenih traviščih 
in pašnikih do nadmorske višine 
2800 m. cveti v maju in juniju, 
primeren je za sajenje skaln
jakov, travnatih škarp in manjših 
travnatih robov v naših vrtovih.

Olga VARGA
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DOGRADITEV POŠTNE ZGRADBE
red zaposlenimi v PE Murska Sobota je zahtevna naloga, saj so soboško 
pošto zaradi obnove in dograjevanja razselili na tri lokacije. Oddelek za 
pretovarjanje poštnih pošiljk so že preselili v Telekomove prostore ob 

Bakovski cesti v Murski Soboti. Oddelek, ki skrbi za poslovanje s strankami 
(okenca), so preselili v opuščeno samopostrežno trgovino Potrošnika na ulici 
Štefana Kovača, pisarniški del pa v prostore nekdanjega gradbenega podjetja 
Pomgrad, ki je prav tako na ulici Štefana Kovača. Obe lokaciji sta v bližini poštne 
zgradbe v središču mesta.

Do razselitve je prišlo zaradi nujne obnove in dograditve poštne zgradbe 
glavne pošte 9101 v Murski Soboti. Velja omeniti, da je del delavcev PE Murska 
Sobota ostal v sedanji zgradbi, s tem da so se preselili v sejno sobo, v kateri so 
zanje uredili nekaj montažnih pisarn. Preselitve so bile nujne, ker bodo ob širitvi 
poštne zgradbe podrli vzhodno steno trinadstropne zgradbe in tako stari del 
poštne stavbe povezali z novogradnjo. Gradbena dela, ki bodo veljala okoli 400 
m ilijonov tolarjev, izvaja gradbeno podjetje Granit iz Slovenske Bistrice. V 
povečani in posodobljeni zgradbi bo večje število okenc, omogočen bo dostop 
strankam, ki so na invalidskih vozičkih (klančine), izboljšali pa se bodo tudi 
pogoji dela za vse zaposlene na pošti 9101 Murska So
bota in PE Murska Sobota. Da bi lahko boljše poslovali in 
nudili večje udobje in s tem zadovoljstvo strankam, pa 
bodo morali zaposleni in stranke pošte 9101 Murska 
Sobota potrpeti do konca leta 2001, dokler naj bi trajala 
izgradnja prizidka in obnova obstoječe pošte.

Pri preselitvi, urejanju začasnih prostorov in novo
gradnji so najbolj angažirani v.d. direktorja PE Murska 
Sobota Janez Kardoš, namestnica direktorja Nataša Hor
vat, v.d. upravnica soboške pošte 9101 Erika Meleš in 
vodja poštnega oddelka PE Murska Sobota Dušan Gom
boc ter seveda tudi vsi drugi zaposleni na pošti 9101 
Murska Sobota.

Boris HEGEDUŠ

Med Pomursko banko in poštno enoto v Murski 
Soboti bo dosedanjo praznino zapolnila 
novogradnja.

Erika Meleš, 
inženirka prometa, 
nova upravnica pošte

Bogračiada 2001
o praženi čebuli, 
dušenem mesu, 
dišavnicah in za

čimbah ter okrog pold
neva in pred večerom 
končno tudi po bograču, 
je zadnjo majsko soboto 
zopet dišalo po vsem 
mestu. V senci mogočnih 
kostanjev na gostinskem 
vrtu pred restavracijo 
Zvezda v Murski Soboti 
je bila ta vroča sobota 
tudi letos v znamenju že 
uveljavljene in med 
številnimi obiskovalci 
vedno bolj priljubljene 
kulinarično-etnološke 
prireditve - letos že 5. 
bogračiade.

Kuhanje bograča
V veščinah, kaj veščinah - 
umetnosti, priprave te, tudi v 
Sloveniji vse bolj uveljavljene 
jedi iz čebule, treh vrst mesa - 
govedine, divjačine in svinjine, 
krompirja ter veliko dodanimi

dišavnicami in začimbami, 
vsemu pa se na kocu dolije še 
belo ali rdeče vino, se je letos 
pomerilo že 36 ekip kuharjev. 
Ti letos prvič niso bili razdel
jeni med poklicne in am
aterske, kar je - tako je menila 
tudi večina, edino prav. Razlike 
v pripravi te specialitete nam
reč že dolgo ni več...
S priročnih kurišč, nad kateri
mi so viseli kovinski kotlički, se 
je veselo kadilo. Dim je kdaj pa 
kdaj zasolzil tudi številne 
radovedne obiskovalce, ki so 
stikali glave pri tej ali oni ekipi. 
Kljub temu, da so nekateri zelo 
pozorno spremljali vse poteze 
»kuharjev«, si zagotovo vsega 
vseeno niso zapomnili. Veliko 
skrivnosti kuhe, zlasti pri 
uporabi začimb in dišavnic, je 
pač vsak od tekmovalcev ob
držal zase in jih  morda ne 
zaupa niti svojim najbližjim... 
»Porcije«, delili so jih  v 
lončenih posodah, ki so 
obiskovalcem ostale za 
spomin, so pri prav vsaki ekipi 
zelo hitro pošle. To je še en

dokaz, da je bilo delo ocenje
valne komisije, ki ji je predse
dovala Zdenka Tompa z 
radenske srednje šole za 
gostinstvo in turizem, sila 
težavno in nehvaležno.
Pa vseeno. Podeljenih je bilo 
kar 33 priznanj. Zlati znak bo
gračiade sta prejela Vili Kučan 
ter Drago Dšuban iz podjetja 
Radenska Zdravilišče Radenci 
ter Dragica in Konrad Hoheger 
iz Murskih Črncev.

Geza GRABAR

Razstavljene 
prekmurske gibanice
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CIVILNA ZAŠČITA
PREVERJANJE USPOSOBLJENOSTI maj-junij 2001

Na majskem preverjanju usposobljenosti 
ekip prve medicinske pomoči, dne 5.5.2001, je 
sodelovalo dvanajst ekip civilne zaščite. 
Dosegle naslednje rezultate:

Ekipa Doseženo Doseženo
št.točk mesto

Nemčavci 298 1.
Rakičan 291 2.
Kupšinci 290 3.
Markišavci 281 4.
Murska Sobota II 276 5.
Murska Sobota I 272 6.
Černelavci 269 7.
Bakovci 268 8.
Veščica 266 9.
Polana 260 10.
Satahovci 259 11.
Krog 255 12.

Najvišje št. točk je bilo 300, ekipe do tretje
ga mesta izgubile največ 10 točk in bile, 
izbrane za sodelovanje na regijskem prever
janju ekip prve medicinske pomoči civilne za
ščite v Šalovcih 09.06.2001.

Dosegle so naslednje uvrstitve:

Z.št. I.ekipa-Nemčavci     ll.ekipa-Rakičan     lll.ekipa-Kupšinci
1. Verica KUČAN Hermina LIPAI Franc BALER
2. Slavica G0ST0NJ       Zdenka SMOLKO  Bojan TITAN
3. Irena ŠRAJNER   Stanislav FICKO Erika RITOPER
4. Slava HORVAT   Vida ŠEBJAN   Cvetka FARIČ
5. Roman KUHAR          Zdenko FILIPIČ    Franc MENCIGAR
6. Franc IVANEK            Nikolaj Zlatko DRVARIČ

 SCHMIDLECHNER

V ekipi prve medicinske pomoči Nemčavci je 
prišlo do izpada dveh pripadnic, ki iz 
zdravstvenih razlogov nista bili sposobni 
sodelovati na preverjanju. Zato smo zago
tovili popolnitev s pripadniki iz občinskega 
voda prve medicinske pomoči civilne zaščite. 
Na regijskem preverjanju pa je bila tudi ekipa 
Nemčavci v popolni sestavi. Pridružili sta se ji 
vodja ekipe Majda GABER in članica ekipe 
Marjeta ŽILAVEC.

Na regijskem preverjanju ekip prve 

medicinske pomoči 17.06.2000 so ekipe 

Mestne občine Murska Sobota dosegle nasled

nje uvrstitve:

Bakovci 7.mesto in 270 doseženih točk

Nemčavci 8. mesto in 260 doseženih točk 

Markišavci 13. mesto in 239 doseženih točk 

K temu je potrebno dodati, da je sodelovalo 

24 ekip in da smo z doseženim lahko zado

voljni.

Glede na občinsko preverjanje ekip prve 

medicinske pomoči v letu 2000 je prišlo v 

letošnjem letu do velikih sprememb v uvrstitvi 

lanskoletnih zmagovalnih ekip. Tako je ekipa 

prve medicinske pomoči Bakovci zasedla 8.

mesto ter ekipa iz Markišavcev 4. mesto. Ti 

ekipi se nista uvrstili na regijsko preverjanje. 

To je uspelo ekipi iz Nemčavcev, ki je letos na 

občinskem preverjanju zmagala s samo dvema 

izgubljenima točkama.

S sodelovanjem na regijskem preverjanju 

enot prve medicinske pomoči civilne zaščite se 

je zaokrožilo delovanje ekip prve medicinske 

pomoči civilne zaščite Mestne občine Murska 

Sobota v letu 2001. Sistematično delo z ekipa

mi je pripomoglo, da so letošnje uvrstitve ekip 

prve medicinske pomoči civilne zaščite Mestne 

občine Murska Sobota dobre, saj so se naše 

ekipe uvrstitve:
Nemčavci na 5. mestu z doseženimi 350. 

točkami:

Rakičan na 9. mesto s 320 doseženimi 
točkami

Z uvrstitvijo predvsem ekipe Nemčavcev 

smo lahko zelo zadovoljni, saj je za 4 točke 

zgrešila 3. mesto ter izgubila minimalno 

število točk.

V kolikor ne bo posebnih potreb, so pripad

niki enot prve medicinske pomoči s tem pre

verjanjem zaključili aktivnosti za leto 2001,

razen tistih, ki še niso končali tečaja za naziv 

bolničar. Ti bodo, v jesenskem in zimskem 

času, vključeni v usposabljanja, ki jih bo or

ganiziral Območni odbor RK Murska Sobota.

Občinski štab civilne zaščite Mestne 

občine Murska Sobota bo v drugem polletju 

pristopil k dopolnilnemu usposabljanju 

tehnično reševalnih enot civilne zaščite in 

službe za podporo. V jesenskem delu je 

predvideno tako usposabljanje ekipe za 

zveze, ekipe za namestitev skupaj s tehnično 

reševalnimi enotami ter vsemi ostalimi 

ekipami iz sestava Službe za podporo. Skup

no se bomo usposabljali za vzpostavitev 

pogojev za namestitev ogroženega in 

prizadetega prebivalstva z vsemi spremlja

jočimi aktivnostmi. Pri tem mislimo na zago

tavljanje prehrane, sanitarnih pogojev, oskr

bo s pitno vodo idr..

Aktivnosti Občinskega štaba civilne zaščite 

Mestne občine Murska Sobota pa se bodo 

nadaljevale ob zagotavljanju osebne in skup

ne opreme Službe za uporabo in vzdrževanje 

zaklonišč. V nadaljevanju pa bomo v letu 

2001 poskušali izpeljati tudi usposabljanje te 

službe. Glede na število zaklonišč, s katerimi 

Mestna občina Murska Sobota upravlja in 

glede na vložena sredstva za sanacijo istih v 

zadnjih letih, je usposobitev in opremljanje 

te enote zelo nujna prav zaradi ohranitve 

ustreznosti objektov za uporabo. Pomembna 

pa je tudi volja občanov, ki so razporejeni v 

enote in službe Civilne zaščite, da bodo tako 

v aktivnostih ob pripravah kot tudi v primeru 

nesreč pokazali vse svoje znanje in sposob

nosti za nudenje pomoči prizadetim.

Stanislav WOLF
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Gasilci odločni pri svojem poslanstvu!
asilci, ki so bili iz društev delegirani 
na občni zbor Gasilske zveze Mestne 
občine Murska Sobota, kakor tudi 

povabljeni gosti - med njimi je bil tudi 
predsednik Gasilske zveze Slovenije ter 
predsednik GD Murska Sobota Ernest Eöry, 
potrjujejo, da so se gasilci iz generacije v 
generacijo pri organiziranju, financiranju, 
usposabljanju, opremljanju opirali predvsem 
na lastni kadrovski potencial.

V obsežnem poročilu o delu zveze v min
ulem letu je njen predsednik Jože Pintarič 
izpostavil, da se vse bolj ubadajo s poman
jkanjem finančnih sredstev, katerih višina 
denimo lansko leto ni omogočila, da bi 
lahko gasilci plačali že naročeno in dobavl
jeno gasilsko opremo. Zlasti je bil kritičen do 
enačenja sredstev za požarno varnost ter 
rednih proračunskih sredstev. Prva so nam
reč strogo namenska ter o njihovi višini 
lokalna skupnost naj ne bi odločala.

Zaradi povečanega obsega dela in novih 
nevarnosti - napeljava plinovodnega om
režja, zaradi zgrajene proge do Madžarske 
povečan obseg železniškega tovornega in 
potniškega prometa, povečanje števila vozil 
v cestnem prometu ter nevarnih tovorov, se 
obremenitve gasilcev povečujejo. Zaradi vse 
gostejšega železniškega prometa proti 
Madžarski bodo zaradi neurejenih podvozov 
tudi cestne zapore kar na treh vpadnicah v 
mesto vse pogostejše. Zato bodo zahteve in 
potrebe po večji intervencijski us
posobljenosti ter operativni organiziranosti 
gasilcev iz Rakičana ter Nemčavcev.

»Nobeno društvo v naši zvezi ne more 
zagotoviti, da lahko samo obvlada že neko
liko večjo nesrečo ali večji požar. Zato mora 
uspešnost intervencij zagotavljati usklajeno 
in v praksi preizkušeno alarmiranje ter 
strokovno usposobljeno članstvo vseh gasil
skih društev,« je izpostavil Pintarič ter 
dodal, da morata biti strokovna vzgoja in 
posodabljanje opreme prva cilja v delovanju 
zveze, prav tako pa tudi pomlajevanje 
članstva. Na njegov predlog pa so povečali 
število članov predsedstva za eno mesto ter 
se s tem odzvali na vseslovensko akcijo 
vključevanja članic v vodstva gasilskih 
društev in zvez. To mesto bo zasedla ena od 
gasilk iz PGD Černelavci, kjer imajo edini v 
gasilski zvezi popolno člansko enoto.

Poveljnik zveze Štefan Vereš je opera
tivne naloge v minulem letu - te so bile 
kljub vsemu že po tradiciji zadovoljivo 
rešene - razdelil na več ključnih področij: 
izobraževanje, tekmovanja in prireditve, 
opremljenost ter alarmiranje. Po njegovem 
je zaskrbljujoč položaj zlasti v slednjih 
dveh. »Načrt aktiviranja in alarmiranja 
predlaga po obstoječi zakonodaji nekdo 
drug in mi gasilci ga moramo samo izva
jati,« je bil kritičen. Vereš je odgovornim v 
Mestni občini Murska Sobota zastavil tudi 
javno vprašanja, zakaj je bilo pred leti 
ogromno sredstev vloženih za javno

alarmiranje - sirene, katerih se sedaj pri 
alarmiranju ne poslužujejo.

»Tako imenovani tihi sistem alarmiranja 
še ni zaživel in tudi ne bo, dokler vsak 
gasilec ne bo imel pozivnik. In če ga bo 
imel, je 24 ur na dan vezan na gasilstvo, 
kar presega meje prostovoljnosti.« Zavzel 
se je učinkovit sistem v občini in za 
kratkoročno in dolgoročno obdobje 
nabave potrebne opreme.

Izraženo je bilo tudi nezadovoljstvo z 
načinom dela poveljnika Civilne zaščite, 
kar se je posebej odrazilo pri vsiljevanju 
podpisovanja pogodb med društvi in žu
panom ter pri vsiljevanju uporabe nel
ogičnega alarmnega plana, kar je bilo iz
postavljeno tudi v poročilu nadzornega 
odbora.

V razpravi, ki je sledila, so kritični gasilci 
poudarili, da uspešne intervencije gasilcev 
brez njihove stalne pripravljenosti ne 
moremo pričakovati.

Med gosti ali kar domačimi gasilci, se je 
najprej oglasil Ernest Eöry, ki je v dvojni 
vlogi; tako predsednika GD Murska Sobota 
kot predsednika Gasilske zveze Slovenje. 
Gasilce je pozval, da razdvojenosti na po
dročju humanitarnih dejavnosti, in gasilst
vo je tako, ne sme in ne more biti, zato 
pričakuje poenotenje ter izgladitev 
morebitnih razhajanj.

Predstavnica Mestne občine Nada Šiftar 
je zagotovila, da bo občina gasilski službi 
tudi v prihodnje namenila vso pozornost 
ter se strinjala z nujnostjo izdelave prior
itetne liste za potrebe opremljanja.

Program dela gasilske zveze MO Murska 
Sobota se tudi v prihodnje nanaša na or
ganizacijske in strokovno-operativne 
naloge ter na preventivno-propagandno 
dejavnost.

Geza GRABAR

Predsednik društva Jože Pintarič poroča o 
delu Gasilske zveze v minulem letu

Poveljnik Štefan Vereš je zaskrbljen nad 
neugodnimi razmerami v društvih ter 
Gasilski zvezi nasploh

Z občnega zbora Gasilske zveze MO Murska 
Sobota
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Sprehod v naravo, v planine, je kot beg iz vsakdanjega življen
ja, od vsakdanjih težav. Je priložnost, da spoznaš nove ljudi, 
skleneš nova in ustališ stara prijateljstva. Narava je svoboda in 
te svobode smo bili deležni tudi nekateri delavci mestne up
rave: Nada, Angelca, Jožica, Andreja, Mira, Eva, Silva, Drago, 
Evgen in Tonček. V soboto, 5. maja, smo se odpravili na Uršljo 
goro. Nič kaj prijazna noč ni bila pred soboto, vendar pa je 
sobotno ju tro  dišalo po lepem vremenu. Zbirali smo se na 
občinskem dvorišču z nahrbtniki na ramah in dobro voljo. Po
dali smo se na pot do Maribora in naprej po koroški magis
tralki. Na poti proti Koroški nas je spremljala ploha, zato smo 
se ustavili v eni od gostiln in popili jutranjo kavo. Nebo se je 
zjasnilo in vesli smo nadaljevali našo pot. Najprej smo se us
tavili pri Ivarčkem jezeru, nato pa nas je pot peljala proti koči 
na Naravskih ledinah. Pot smo peš nadaljevali proti Uršlji gori, 
med potjo proti vrhu se nam je odpiral prečudovit planinski 
svet s prelepo gorsko naravo, obdano s tisočerimi cvetovi. 
Prispeli smo na vrh Uršlje gore, kjer je seveda potrebno fo 
tografirati. Pokazala se nam je koča, potem še cerkvica sv. 
Uršule. V koči smo se okrepčali z jedačo in pijačo. Napisali 
smo razglednice sodelavcem in si ogledali cerkev. Nebo nad 
nami ni kazalo nič kaj prijetnega obraza, zato smo se poslovili 
od oskrbnice Tončke in se vrnili nazaj proti Neravskim ledi
nam. Na poti domov smo se še enkrat ustavili pri Ivarčkem 
jezeru, tako se je naše enodnevno potepanje končalo in ko
vali smo načrte za naslednja potepanja. Prvo od potepanj bo 
najkasneje jeseni, na katerega bomo še koga povabili.

Anton HORVAT

HELIOSOVA AKCIJA
Vsako leto tovarna Helios iz Domžal 
skupaj z O limpijskim  komitejem 
Slovenije razpiše natečaj v okviru 
katerega je možno kandid ira ti za 
barve za obnovo športnih objektov.

Izmed članstva Športne zveze 
Murske Sobota sta v natečaju sode
lovala NK Bakovci iz Bakovec in 
Društvo za športno rekreacijo Murs
ka Sobota. Komisija je namenila 
barve v vrednosti SIT 100.000,00 za 
NK Bakovci, kjer bodo prepleskali 
slačilnice v Športnorekreacijskem 
centru.

PRIZNANJE 
NOGOMETNEMU 
KLUBU PUŠČA

Nogometni klub Pušča je 
bil ustanovljen v letu 
1958, je  član II. 
medobčinske lige v no
gometu, največ pa so 
dosegli pred le ti, ko se 
jim  je  uspelo uvrstiti v I. 
ligo. Največji problem 
tega kluba je, da nima 
lastnega objekta, z od
kupom primernega 
zemljišča pri Pušči pa so 
težave. Tako v tej sezoni 
gostujejo v Bratoncih. 
Športna zveza Murska 
Sobota jim  je za uspešno 
štiridesetletno delo na
menila plaketo.

Marca letos je bil v Upravni 
odbor Atletske zveze Slovenije 
kot predstavnik atletskih 
klubov iz severovzhodne 
Slovenije imenovan Bela 
PAVLIČ iz Murske Sobote. 
Pavlič, ki je bil v 60-ih letih 
uspešen tekač v sprintu ter 
skoku v daljino, kasneje pa se 
je uveljavil kot uspešen gospo
darstvenik, je predsednik AK 
Pomurje iz Murske Sobote, 
sicer pa načelnik oddelka za 
proračun in finance pri Mestni 
občini Murska Sobota.
Izvolitev v najvišji organ na
cionalnega atletskega zdru
ženja je tako za Pavliča, kakor 
celotni pomurski šport veliko 
priznanje ter nenazadnje tudi 
potrditev, da je pomurska 
atletika tudi po njegovih za
slugah v zadnjih dveh letih v 
velikem vzponu. Zlasti mladi 
atleti so denimo na državnih 
tekmovanjih samo lansko leto 
osvojili več kot petnajst odličij, 
tr i nove na nedavnem 
članskem atletskem pokalu. 
Karmen Grnjak ter Miha Žalig 
sta se v skoku v višino že 
uvrstila na svetovno prvenstvo 
za mlajše mladike oziroma 
mladince, ki bo v Debrecenu 
na Madžarskem, enako pa je 
uspelo tudi Alešu Kocipru v 
teku na 100 in 200 metrov. 
Sonja Roman v teku na 800 in 
1.500 metrov ter Davorin 
Čeleš v skoku v višino, pa sta 
resna kandidata za nastop na 
svetovnem prvenstvu za mlajše 
člane v Amsterdamu na Ni
zozemskem.
Po zelo uspelem zimskem 
krosu, bo v Murski Soboti letos 
še nekaj _ velikih atletskih 
prireditev. Že v soboto, 23. ju 
nija bo namreč na atletskem 
stadionu pri OŠ I mednarodni 
atletski miting Priložnost za 
mlade, atletski miting v 
počastitev praznika Mestne 
občine Murska Sobota bo na 
istem stadionu še 11. julija, 
25. avgusta bo atletski mno
goboj mest, 17. oktobra 36. 
ulični tek ob spominskem 
dnevu mestne občine, 20. ok
tobra pa bo mesto gostilo blizu 
1.000 tekmovalcev na vs
eslovenskem krosu občinskih 
reprezentanc za pokale Dela.

Geza GRABAR

Predsednik Ignac Horvat in 
tajnik Jože Horvat s plake
to.

Podpis pogodbe v poslovnih prostorih Heliosa v Domžalah, kjer 
je  pogodbo za Športno zvezo M. Sobota podpisal sekretar Lud
v ik  Zelko, za Helios, Irena Kocjan in za O lim p ijsk i kom ite  
Slovenije Damjan Pintar
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Zmaga Prekmurcev doma
Prekmurska podružnica Združenja multiple skleroze Slovenije, s sedežem 

v Murski Soboti, je 18.maja letos bila tradicionalno odličen organizator 

podružničnega srečanja, s tekmovanji v balinanju ter metanju pikada. 

Sodelovalo je 108 tekmovalk in tekmovalcev iz devetih slovenskih po

družnic Združenja multiple skleroze: Goriške, Grosupeljske, Kamniško

Zasavske, Ljubljanske, Mariborske, Ptujske, radgonske, velenjsko-koroške 

in prekmurske podružnice.

Zaradi velikega števila ekip je polovica ženskih in moških ekip (po štirje 

tekmovalci) igrala v dveh skupinah: prva skupina na balinišču pri Domu 

upokojencev v M.Soboti, druga skupina na balinišču športnega centra v 

Bakovcih. Istočasno je v dveh skupinah potekalo tudi tekmovanje v 

metanju pikada. Zaključni, finalni obračuni, so se odigrali v M.Soboti. V 

obeh konkurencah, ženski in moški, so zmagale ekipe organizatorja 

(Prekmurska podružnica). Med ženskami je 2.mesto dosegla Velenjsko

Koroška podružnica, 3.mesto pa Radgonska podružnica. Med moškimi je 

bila druga Kamniško-Zasavska podružnica, tretja pa Grosupeljska po

družnica.

V bližanju krogle balinčku je zmagal Milan Brenčič (Radgonska po

družnica) pred Antonom Magdičem (Prekmurska podružnica) ter Darjo 

Ferfila (Goriška podružnica). V metanju pikada pa je bila najboljša Mile

na Gerbec (Ljubljanska podružnica) pred Milanom Lešnikom (Maribors

ka podružnica) in Marijo Horvat (Prekmurska podružnica). Vsi najbolje 

uvrščeni so prejeli praktične nagrade, kakor tudi pokale in medalje, k i jih 

je prispevala Športna zveza Murska Sobota.

PRENOVLJENE ZUNANJE POVRŠINE PRI 
DOMU PARTIZAN V MURSKI SOBOTI
Društvo za športno rekreacijo Murska Sobota pod 
vodstvom prizadevnega predsednika Jožeta Stvarnika 
uspešno nadaljuje s programom prenove zunanjih 
igrišč ob domu Partizan v Murski Soboti. Po lanski 
postavitvi lepo zasnovane zunanje ograje s pomočjo 
sredstev Mestne občine Murska Sobota in Fundacije 
za financirane športnih organizacij Slovenije, je 
Društvu v tem letu uspelo položiti tlakovce okoli cel
ega objekta, prepleskati notranjo ograjo, prenoviti 
koše in postaviti nove gole. Vrednost teh del ocenju
je jo  na 5.000.000,00 SIT, financerja sta ista, torej 
Mestna občina in Fundacija, del sredstev pa je pri
maknilo Društvo. Zahvala gre tudi Slavku Mešiču in 
njegovi firm i, da so uspeli izpeljati zahtevno finančno 
konstrukcijo tega projekta te r Srednji poklicni in 
tehnični šoli, ki je  opravila prenovo notranje kovinske 
ograje in barvanje pod vostvom g. Ivana Trajbariča. 
Objekt, na katerem se zbirajo igralci malega no
gometa, košarkarji, rokometaši in drugi lju b ite lji 
rekreacijskega športa ter sekcije Društva, daje sedaj 
lep videz in okras temu delu mesta.
Društvu je  ob predaji objekta svojemu namenu 
pripravilo akcijo Veter v laseh -  s športom proti drogi 
(rolanje, košarka, mali nogomet in likovno izražanje) 
te r simbolično prireditev, na kateri so otroci 
soboškega Vrtca prikazali aktivnosti iz programa Zlati 
sonček, sodelovale pa so tudi ritm ičarke iz društvene 
sekcije.

VODA ZA VSE
Tudi letos je Športna zveza Murska Sobota v sodelovanju z 
Zavodom za šport Slovenije in Sokolsko zvezo Slovenije, 
enodnevno akcijo VODA ZA VSE na soboškem kopališču. 
Osnovni moto akcije je, da se aktivnostim v vodi priključili 
otroci, mladina in odrasli in da bi nam uspelo sistematično 
odpravljati plavalno nepismenost. Žal ima akcija številne 
nedorečenosti, preveč improvizacije in čas odvijanja v času 
zaključka šolskega leta. Glede na slabše vremenske pogoje 
akcija ni uspela, kot prejšnje leto, soboški vložek v celotni 
program pa so prispevali kajakaši in kanuisti, potapljači in 
šola plavanja.

SVETOVNI POKAL IN EVROPSKO 
PRVENSTVO V SPUSTU

Borut Horvat - član kajak kanu kluba Mura iz Kroga, je 
uspešno začel tekmovanje v svetovnem pokalu v spustu, 
sae je na Soči osvojil odlično 2. in 3. mesto. Manj uspešen 
je bil na evropskem prvenstvu v Scoppelu, kjer je osvojil 7. 
mesto. Po prvem nastopu se je držal med vodilnimi, kas
neje pa mu je padla motivacija, pa tudi prave linije mu ni 
uspelo najti. Sedaj bo vse napore vložil v svetovni pokal, 
kjer ima odlično izhodišče.

Ludvik ZELKO

Navodila tekmovalkam in tekmovalcem pred tekmovanjem
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POLETJE V 
MLADINSKEM 
INFORMATIVNEM IN 
KULTURNEM KLUBU
V MIKK-u junija končujemo prvi 
del programa za leto 2001. 
Ugotavljamo, da smo uspeli k 
izvedbi naših programov priteg
niti zadovoljivo število mladih m 
takšen oz. se večji odziv si že
limo tudi v prihodnje.
V začetku letošnjega smo ob
novili prostore. Ločili smo inter
netnico od klubskega prostora, 
tako da sedaj lahko poteka več 
dejavnosti hkrati. Pri programu 
smo poleg naše osnovne de
javnosti - vsestransko informi
ranja mladih -  dali poudarek 
neformalnemu izobraževanju. 
Ta čas potekajo v našem klubu 
improvizacijska, glasbena in lit 
erarna delavnica ter delavnica 
arhitekturnega risanja.
Tudi poletje bo v znamenju 
delavnic in taborov.
Začeli bomo Turistično delavni
co s fotografsko delavnico za 
mlade, ki bo potekala med 10. 
in 14. julijem  2001 in je na
menjana mladim med 17. in 18. 
letom starosti. Osnovni namen 
delavnice je pritegniti mlade k 
aktivnemu preživljanju počitnic, 
ki jih  bodo združili s spoznavan

jem Prekmurja.
Z aktivnostmi na prostem bodo 

obudili pristne kotičke Prek
murja, na katere tako odrasli, 
še posebej pa mladi v današnji 
naglici prevečkrat pozabljamo. 
V sklopu turistične delavnice bo 
potekala tudi fotografska 
delavnica.
Mladim bomo ponudili različne 
aktivnosti, kot so polet z 
balonom, rafting po Muri, obisk 
Term Lendava in Pokrajinskega 
muzeja, predavanje o osnovah 
fotografije, obisk arheoloških 
izkopavanj na trasi AC, spoznali 
bodo Turistično društvo Büjraš 
in še bi lahko naštevali.
Cilj delavnice bo Turistični vod
nik po Prekmurju in zbirka di
apozitivov za predstavitvene 
namene.
Delvnieo bodo vodili turistična 
vodiča in animatorja Manja 
LILEK in Tomaž MARIČ ter vodja 
fotografske delavnice Matej

Od 14. do 25. julija bo potekala 
Mednarodna multilaterarna 
mladinska izmenjava, ki se je 
bodo udeležili poleg mladih iz 
Slovenije še mladi iz Portu
galske, Italije, Belgije in Ni
zozemske. Glavne teme 
mladinske izmenjave, ki bo 
potekala v glavnem v Prekmur
ju, so umetnost, kultura in 
okolje.

Avgust bo namenjen os
novnošolcem. Za nijh pripravl
jamo dve delavnici.
Prva bo Likovna delavnica, ki bo 
od 13. do 17. avgusta, vodila jo 
bo Ditka PETKOVIČ. Delavnica 
bo dopoldne v prostorih MIKK-a. 
Delavnica oblikovanja nakita, 
pod vodstvom študentke ob
likovanja Ane PERTINAC, je prav 
tako namenjena osnovnošolcem 
in bo potekala dopoldne v pros
torih MIKK-a od 20. do 24. av
gusta.
Sklop delavnic v MIKK-ovem 
poletju bomo sklenili z Gledal
iškim taborom v drugi polovici 
avgusta. Udeleženci tabora, ki 
bo trajal sedem dni, se bodo 
odpravili v mirni kraj na 
Goričko. V naravi se bodo 
sprostili in usmerili energijo v 
zabavno nastajanje gledališke 
iqre. Gledališki tabor bo vodil 
Gorazd ŽILAVEC, študent AGRFT 
Ljublajna.
Upamo, da bodo mladi v ponu
jenih aktivnostih našli nekaj 
zase in bodo z našo pomočjo 
preživeli čudovite počitnice.

Za vse informacije in prijave sta 
vam na voljo informacijska pis
arna MIKK-a, ulica Stefana Ko
vača 23, Murska Sobota ali 
telefon: 02/ 534 98 90.

Alenka KUKEL

ČRIČKI IZ GOZDA

»Črički iz Gozdička« smo ubran otroški pevski zbor iz 
vrtca Murska Sobota - enota »Gozdiček«. Otroci so 
stari od 5 do 6 let in so vso leto pridno obiskovali vaje 
enkrat tedensko.
V mesecu aprilu smo se udeležili srečanja otroških 

pevskih zborov, ki ga je organiziral Javni sklad RS za 
kulturne dejavnosti - občina Murska Sobota. Srečanje je 
potekalo v dvorani kina Park.

Pesem omogoča otroku prvo glasbeno doživetje in mu 
nudi različne izrazne možnosti. Petje je najbolj razširje
na oblika muziciranja otrok v predšolskem obdobju.

Sabina BAUMAN

Malčki na vlaku
vzgojno-varstveni enoti Gozdiček soboškega vrtca so zadnjih 
14 dni obravnavali med prometnimi sredstvi vlak. Pripove
dovali so si zgodbice, se spominjali svojih dosedanjih voženj 

z vlakom, vlak pa tudi narisali. A njihov cilj je bil prava vožnja z 
vlakom. To se jim je uresničilo danes.
Vožnja od Murske Sobote do Hodoša po novi progi za samo 100 to

larjev je pravzaprav promocijska. Zatorej ni nič čudnega, če je bilo 
izredno veliko zanimanje med starimi starši 120 malčkov iz enote 
Gozdiček, ki bi se radi popeljali. Nekateri med njimi se namreč niso z 
vlakom vozili že 20, pa tudi 30 let. Staršev in starih staršev je bilo v 
spremstvu malčkov okrog 50, mnogi med njimi so imeli s seboj fotoa
parate in tv-kamere. Posneli so svoje najmlajše med vožnjo v vlaku ter 
okolico iz vlaka v lepem sončnem popoldnevu, ko je vlak brzel skozi 
Puconce, Mačkovce, Gornje Petrovce in Šalovce do Hodoša in nazaj.
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UČENCI SOBOŠKE GLASBENE ŠOLE SO SE PREDSTAVILI

Z dvaindvajsetimi zaposlenimi, in tačas 343 učenci, je glasbena 
šola Murska Sobota največja med pomurskimi glasbenimi šolami. 
Kar šestnajst učnih programov: od klavirja, violine, saksofona, 
klarineta, trobente, harmonike, tolkal, solo petja, kitare pa do 
najnovejšega programa klasičnega baleta, ponujajo osnovnošol
cem, in kar nekajkrat na leto staršem in ostali publiki tudi s pred
stavijo tega, česa vse so se že naučili. Vrhunec takšnih pred
stavitev pa je vsakoletni zaključni nastop učencev. Letošnji je bil 
konec maja v prenapolnjeni grajski dvorani, v kateri so se na
jboljši učenci iz vseh programov predstavili s 26-imi nastopi.
Sicer pa sedaj v glasbeni šoli poleg širjenja programov - z letošn
jim šolskim letom začetim programom klasičnega baleta, so pri
dobili lepo število novih učenk in celo enega učenca - največ en
ergije posvečajo iskanju možnosti za gradnjo nove glasbene šole. 
Stavba, v kateri je šola sedaj, je namreč v denacionalizacijskem 
postopku in v njej ne bodo mogli več ostati. Pa tudi, če ne bi bilo 
tako, je zgradba za vse dejavnosti šole že zdavnaj pretesna, man
jka pa jim predvsem dvorana za vaje večjih skupin in za nastope 
ter dvorana za baletne vaje, s katerimi sedaj gostujejo v dijaškem 
domu.

Jože POJBIČ
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SOBOSKI DNEVI 2001
Tudi letos je koncept programa Soboških dni sledil želji, da bi njegova kar se da raznolika vsebina pritegnila čim širši starostni in interesni krog 
obiskovalcev in da bi se le-ti naužili dobre glasbe, plesa, gledališča, lutk, pa tudi prijaznega druženja. V goste smo povabili goste, ki bodo "paša 
za oči ter veselje za pete in uho", pa tudi takšne, ki nam bodo približali druge - bližnje in daljne - kulture, nas očarali s svojo poetičnostjo in 
lepoto, gotovo pa se bo našlo tudi kaj "bistroumnega" in vrednega vašega premisleka.

najmlajšim otrokom smo namenili: 
klovniado - KLOVNESO - PRINCESO, Slovenija 

dve lutkovni predstavi - JANKO IN METKA 
in PRAVLJICA O ZMAJU, Češka 

lutkovno predstavo - NEKOČ JE BILA, M. Sobota 
ples - OTROŠKE PLESNE SKUPINE, M. Sobota

ples: step - PLESNA ŠOLA KAZINA, Slovenija 
tango - Andreja Podlogar & Blaž Bertoncelj, S lovenija 
folk a rt - folklorna skupina "GEHEM", Turčija  
-folklorna skupina "ORAVAN", Slovaška 
- folklorna skupina "ALKARTASUNA", B a skija 
- Španija - folklorna skupina "SELENGA "  Burjatija - Ruska federacija

glasbeni dogodki:
srečanje pihalnih godb M.Sobota, G.Radgona, Apače in Ljutomer 

po p  k o n c e r t -  A N J A  R U P E L  &   FUNK YOU, Slovenija 
pop koncert - KARMEN STAVEC, Slovenija 
rock koncert- AVTOMOBILI, Slovenija
koncert irske glasbe - BELFAST FOOD, Hrvaška 
koncert dixieland glasbe - ZDENEK BILY DIXILAND BAND, M.Sobota 
Đoletov koncert -ĐORĐE BALAŠEVIČ ,  S l o v e n i j a - S r b i j a
koncert house glasbe - ROTOR, Slovenija 
koncert tehno glasbe - DJ DOJAJA & DJ BIZZY,Slovenija 
rap koncert - KLEMEN KLEMEN, Slovenija 
hip-hop koncert - EL BAHATTEE, Hrvaška 
rock koncert - LET 3, Hrvaška 
koncert - CHILDREN OF THE NIGHT, Murska Sobota 
stari rock - ŠPIRIT BAND, M.Sobota

ORGANIZATORJI: Mestna občina Murska Sobota, Zveza kulturnih društev Murska Sobota in Turistično društvo Murska Sobota


